
PLE DE L'AJUNTAMENT

Sessió Ordinària
Acta Núm. 9 

Dijous, 28 de setembre de 2017
1a Convocatòria

Senyors/Senyores assistents: 

Alcaldessa-presidenta:  RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ

Regidors/Regidores: SR.  MIQUEL  ÀNGEL  DÍAZ  NARANJO,   SRA.  ROSA  MARIA
FERNÁNDEZ  LABELLA,  SR.   JORDI  TORT  I  REINA,  SR.  JORDI  JIMÉNEZ
HORCAJADAS,  SR.  GERMÁN  BARRENA  CASERO,  SR.  ÈRIC  PLAZA  LÓPEZ,  SRA.
GEMMA  BADIA  CEQUIER,  SR.  MIGUEL-ÁNGEL  IBÁÑEZ  GINER,  SR.  CARLOS
GARCÍA  AJENJO,  SR.  FRANCISCO  GAVILÁN  PEÑA,  SRA.  GUADALUPE  DEL RÍO
REYES,  SR.  ANDREU  PÉREZ  LORITE,  SR.  ALBERT  MASSANA  I  GRÀCIA,  SRA.
MARTA  JIMÉNEZ  I  IBORRA,  SR.  MIGUEL  HERRERA  DÍAZ,  SR.  JUAN  CARLOS
BONDÍA GARCÍA, SRA. MÓNICA PARÉS CENTENO, SR. JOSEP LLOBET NAVARRO,
SR. RAMON CASTELLANO ESPINOSA I SR. ANTONI RAFANELL AMAT. 

Funcionaris:
Secretari General: Sr. Roger Cots Valverde
Cap del servei de secretaria: Sr. Jaume Tutusaus Torrents
Interventor: Sr. Jose María García Pascual

En el saló de Plens de l'Ajuntament de Gavà, situat a la  Plaça de Jaume Balmes, s/n  , es va
reunir  el  Ple  de  l'Ajuntament  el  dia  28  de  setembre  de  2017,  en  sessió  ordinària,  primera
convocatòria,  amb   la  presidència   de  la  Sra.  Raquel  Sánchez  Jiménez,  com  alcaldessa-
presidenta,  concorrent els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari
general, Sr. Roger Cots Valverde.

Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local.

La Sra. Guadalupe del Río, es va absentar de la sessió, en el moment que a l'acta s'indica.

I essent les 18 hores i 5 minuts, la Sra. Alcaldessa-presidenta, va declarar oberta la sessió. Tot i
així - va dir- abans de començar amb l'ordre del dia, i donat que és el primer ple que fem aquest
mes de setembre , tot i que han passat algunes setmanes des de que es van produir els atemptats
de  Barcelona  i  Cambrils,  volíem  començar  aquest  acte  fent  la  lectura  d'una  declaració
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institucional, per part de tots i cadascun dels portaveus dels grups municipals del Consistori. I
després, finalitzada la lectura,- va continuar dient- els hi convido a fer un minut de silenci en
record, com a mostra de solidaritat a les víctimes dels atemptats a Barcelona i Cambrils el 17
d'agost,   i  també,  com a mostra de rebuig a qualsevol forma de violència i d'intolerància.
Donant pas seguidament, a la lectura de dit manifest:

«Declaració Institucional de l'Ajuntament de Gavà de condemna dels atemptats de Barcelona i
Cambrils del 17 d'agost.

El Consistori al complet, conformat pels regidors i les regidores de tots els grups polítics de l
´Ajuntament de Gavà condemna unànimement els  brutals atemptats comesos a Barcelona i
Cambrils el passat 17 d'agost. L´Ajuntament de Gavà expressa el seu condol per les víctimes
mortals i mostra tot el seu suport als amics i familiars, i vol així mateix manifestar el desig que
els  ferits  es  puguin  recuperar  d'una  manera  ràpida  i  efectiva  de  les  seqüeles  físiques  i
psicològiques dels atemptats.

El dolor provocat per aquestes accions terroristes de violència extrema ha colpit  Gavà i tot
Catalunya.

 L´Ajuntament  i aquest Consistori, però, vol posar en valor la resposta que ha donat la societat
gavanenca  i  la  de  la  resta  de  Catalunya.  Davant  d'una  situació  d'extrema  gravetat,  la
ciutadania, les institucions i els serveis públics del país han actuat d'una manera exemplar.

Cal  remarcar,  en aquest  sentit,  la  tasca excel·lent  dels  serveis  d'emergències  i  d'urgències
mèdiques,  i  també  la  dels  cossos  de  seguretat.  L'eficàcia  de  l'actuació  policial  ha  permès
controlar  amb gran rapidesa  l'amenaça que  representaven els  autors  dels  atemptats,  i  les
informacions i les comunicacions oficials facilitades per les institucions i els serveis públics
han ofert a la ciutadania la serenitat necessària en un context tan traumàtic.

Volem destacar d'una manera especial la reacció cívica de la societat catalana, així com la de
la nostra ciutat, que ha mostrat des del primer moment un immens esperit solidari, i ha sabut
respondre  majoritàriament  amb  la  maduresa  necessària  per  a  saber  distingir  entre  la
utilització espúria de les religions com a font d'extremisme violent i la pacífica convivència de
les diverses identitats religioses presents a Catalunya.

L'execrable objectiu últim dels terroristes és generar por i  odi  a la societat contra la qual
atempten i aniquilar valors essencials com la llibertat o el respecte a la diferència.

És per això que és tan important la resposta serena, solidària i pacífica que la ciutadania de
Gavà i  la  resta de la  societat  catalana ha donat  davant  dels  atemptats:  la  resposta d'una
societat democràticament madura i cohesionada entorn de la pluralitat i la llibertat.

Fem una crida a continuar treballant per la democràcia i la cohesió social al nostre país. La
pluralitat només es pot defensar des de la democràcia, i la democràcia és la garantia per a
viure en una societat plural i diversa i, alhora, cohesionada.

Cal agrair totes les mostres internacionals de solidaritat rebudes per les institucions. 
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Cal tenir ben present que els atemptats de Barcelona i Cambrils s'afegeixen als que en els
darrers anys han patit  altres ciutats d'arreu del món, d'una manera especialment sagnant i
constant en les zones en conflicte i en països en situació d'extrema pobresa. En aquest sentit, l
´Ajuntament de Gavà  referma el seu compromís amb la cultura de la pau, recollit en l'Estatut,
reiterat en diverses declaracions, adhesions i activitats a la ciutat  i emparat, entre d'altres
lleis, per la Llei de foment de la pau. Aquest compromís obliga a aprofundir en valors com la
tolerància i  el  diàleg, a fer una tasca de prevenció dels extremismes violents i  a promoure
activament una cultura de pau i no-violència. 

Una cultura de pau que ha d'apostar per la resolució dels conflictes armats i per la superació
de les situacions d'injustícia.

Alhora,  ens comprometem a treballar de manera integral  en diferents àmbits per millorar
l'eficàcia en la prevenció de la radicalització i la lluita contra el terrorisme. 

Així mateix, el conjunt de regidores i regidors de l´Ajuntament de Gavà  ens comprometem a
continuar  treballant  permanentment  per  garantir  els  drets  i  les  llibertats  individuals  i
col·lectives  que  defineixen  la  nostra  democràcia.  Perquè  la  solidaritat,  la  llibertat  i  la
convivència pacífica en la diversitat són la derrota del terrorisme». 

Acabada la lectura de dita declaració,  i tal com havia anunciat l'alcaldessa, es va passar a fer
un minut de silenci.

Seguidament,  es va començar amb la sessió ordinària del ple, en la qual es van prendre per
unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els acords següents:

1 – ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR

Es va aprovar l'acta de la sessió anterior, núm. 8, de data 20 de juliol de 2017

PART RESOLUTIVA DEL PLE

2 –   INFOMACIÓ PERIÒDICA AL PLE (Primer semestre 2017)
 
Antecedents:
 
1.- L'execució del pressupost de despeses corrents corresponent al 1r semestre de 2017.
2.- L'execució del pressupost d'ingressos corrents corresponent al 1r semestre de 2017.
3.- Els moviments i la situació de la tresoreria corresponent al 1r semestre de 2017.
 
Fonaments de Dret:
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Art. 20 de les Bases d'execució del pressupost de l'Ajuntament per a l'exercici 2017.
 
Art. 207 del Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el text refós de la
Llei Reguladora de les Hisendes Locals.
 
Regles 52 i 53 de l'Ordre HAP/1781/2013, de 20 de setembre, per la que s'aprova la Instrucció
del model normal de comptabilitat local.
 
Per tot això, el tinent d'alcalde, i president de l'Àmbit de Nova Governança i Economia, dóna
compte al Ple del següent:
 
Restar assabentat  el  Ple  de la  informació  sobre l'estat  d'execució dels  pressupostos  de
despeses i d'ingressos, així com dels moviments i situació de la tresoreria de l'Ajuntament, per
al primer semestre de 2017, confeccionada per la Intervenció General Municipal, que consta
annexa a l'expedient i que es dona per reproduïda.

3 –   COMPLIMENT DELS TERMINIS PREVISTOS A LA   LEY 15/2010, DE 5 DE JULIO,
DE  MODIFICACIÓN  DE  LA  LEY  3/2004,  DE  29  DE  DICIEMBRE,  POR  LA  QUE  SE
ESTABLECEN MEDIDAS DE LUCHA CONTRA LA MOROSIDAD EN LAS OPERACIONES
COMERCIALES     PER AL PAGAMENT DE LES OBLIGACIONS DE L’AJUNTAMENT,
CORRESPONENT AL SEGON TRIMESTRE 2017
 
Antecedents:
 
1.-Informe trimestral emès pel Tresorer Municipal sobre el compliment dels terminis previstos
per al pagament de les obligacions de cada entitat local; l’informe inclou el nombre i quantia
global de les obligacions pendents en les quals s’està incomplint el termini.
 
2.- Informe emès per l’Interventor Municipal en el qual incorpora la relació de les factures o
documents justificatius en relació als quals han transcorregut més de tres mesos des de la seva
anotació  en  el  registre  de  factures  i  no  s’hagin  tramitat  els  corresponents  expedients  de
reconeixement  de  l’obligació  o  s’hagi  justificat  per  part  de  l’òrgan  gestor  l’absència  de
tramitació dels mateixos.
L’Informe s’ha remès  al Ministerio de Economia y Hacienda.
 
Fonaments de Dret:
 
1.- Arts 4 i 5; 4.3 ; 5.4; 5 i 4.4 de la Ley 15/2010, de 5 de julio, de modificación de la Ley
3/2004, de 29 de diciembre, por la que se establecen medidas de lucha contra la morosidad en
las operaciones comerciales.
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia, dóna
compte al Ple del següent
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Compliment dels terminis previstos a la ley 15/2010, de 5 de julio, de modificación de la ley
3/2004, de 29 de diciembre, por la que se establecen medidas de lucha contra la morosidad
en  las  operaciones  comerciales per  al  pagament  de  les  obligacions  de  l’ajuntament,
corresponent al SEGON TRIMESTRE 2017.

4 –   APROVACIÓ COMPTE GENERAL DE      L’EXERCICI 2016
 
Antecedents:
 
L’Ajuntament de Gavà , a la finalització de l’exercici pressupostari formarà el Compte  General
que posarà de manifest la gestió realitzada en els aspectes  econòmic, financer, patrimonial i
pressupostari.
 
El Compte general estarà integrat per :
 
El  compte de la mateixa Entitat
Els comptes  de les Societats Mercantils de capital majoritàriament propietat de les mateixes.
 
a)       El  Compte de la pròpia Entitat estarà conformat  pel  balanç,  els resultats económico-
patrimonials,  l’estat  de  fluxes  d’efectiu  ,  l’estat  de  canvis  en  el  patrimoni  net  ,  l’estat  de
liquidació del pressupost i la memòria. 
 
Reflexaran la situació económico-financera  i patrimonial , els resultats económico-patrimonials
i l’execució i liquidació dels pressupostos.
 
b) Les Societats Mercantils  en els capitals de les quals tinguin participació majoritària la Entitat
Local  formaran  i  elaboraran d’acord amb el  Pla  General  de  Comptabilitat  en vigor  per  les
empreses espanyoles amb les seves adaptacions sectorials , els Comptes Anuals previstos a la
normativa mercantil:

a)      Balanç de Situació 
b)      Compte de Pèrdues i Guanys
c)      Estat de Fluxes d’Efectiu 
d)      Estat de Canvis en el Patrimoni Net
e)      Memòria

 
El compte general format per la Intervenció Municipal serà sotmès a Informe de la Comissió
Especial  de  Comptes  ,  que  estarà  constituïda  per  membres  dels  diferents  Grups  Polítics
integrants de la Corporació.
 
Fonaments de Dret:
 
Els articles 208 a 212 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de  5 de març, pel qual s’aprova el
Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals; la Instrucció de Comptabilitat per a
l’Administració Local  aprovada per Ordre Ministerial  HAP/178/2013 ,  de  20 de setembre i
altres disposicions concordants en relació a la tramitació i el contingut. 
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Examinada  la  documentació  que  integra  l’expedient,  concretament  els  estats  i  comptes  de
cadascú  dels  ens  que  integren  l’Entitat  local,  els  seus  annexes  i  la  documentació
complementària.
 
Atès que no hi ha hagut al·legacions, ni reclamacions en el període d’exposició pública.
 
Vist l’informe favorable de la Intervenció Municipal.
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia, sotmet
a l’aprovació del Ple l'adopció dels següents
 
ACORDS
 
PRIMER.-Aprovar el  Compte General de l’Entitat local , i de les Societats Municipals GTI,
SA, PRESEC, SA,  i GAVA TV , SL, (en liquidació), corresponent a l’exercici 2016, en els
termes que figuren a l’expedient i que es  donen per reproduïts.
 
SEGON.-  Retre  l’esmentat  Compte  General  de  l'Entitat  Local  a  la  Sindicatura  de Comptes
abans del 15 d’octubre de 2017 d’acord amb l’article 212.5 del TRLLRHL.
 
L’acord va ser adoptat per deu (10) vots a favor (8 PSC i 2 CiU), dos en contra (2 GSSP) i nou
(9) abstencions (4 C’s, 3 ERC i 2 PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment–
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

--------

Després de la intervenció del ponent, Sr. Jordi Tort, tinent d'alcalde Nova Governança i
Economia,  intervé, pel grup municipal GSSP el Sr. Miguel Herrera que diu que tenen
la mateixa posició que l'any passat, ja que tenim la mateixa opinió respecte a GTI que
l'any passat.

A continuació intervé el Sr.  Albert Massana, d'ERC,  que manifesta que no votaran
aquest  punt,  atès  que  consideren  que  l'atac  de  l'Estat  espanyol  cap  a  les  nostres
institucions i el principi d'autogovern farà  que no votem.
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5 –   APROVACIÓ INICIAL EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE CRÈDITS NUM 
17/2017 DEL PRESSUPOST GENERAL 2017 DE L'AJUNTAMENT DE GAVÀ
 
ANTECEDENTS 
 
Havent estat aprovat amb caràcter definitiu el Pressupost General de l'Ajuntament de Gavà per a
l'exercici 2017, en sessió celebrada el dia 7 de novembre de 2016.
 
Atès la necessitat d'atendre despeses que són necessàries i urgents i no poden ésser ajornades
fins el proper exercici sense produir un greu afebliment dels interessos de l'Ajuntament i tenint
present  que aquestes despeses no disposen de consignació pressupostària,  sent  necessària la
tramitació d'un expedient de modificació de pressupost mitjançant suplement de crèdit finançat
en  part  per  Baixes  d'altres  partides  de  despesa  la  dotació  de  les  s'estima  reduïble  sense
pertorbació del servei (segons l'art.177 RDleg 2/2014 de 5 de març pel qual s'aprova el Text
Refós de la LRHL) i en part per Romanent de Tresoreria per Despeses Generals de l'exercici
2016.
 
Atès que en data 25 de maig 2017 per acord de Ple es va aprovar l'expedient de modificació de
crèdits  10/2017,  que  aprova  un  crèdit  extraordinari  d'import  35.000,00  euros  a  l'aplicació
17016.9330F.633000017, amb la finalitat segons consta a la Memòria Econòmica Justificativa
d'Inversions Financerament Sostenibles de data 3 de maig de 2017, de realitzar feines de millora
en la  màquina  de climatització del  Parc  de les  Mines,  i  havent-se valorat  tècnicament  amb
posterioritat  la  necessitat  de substituir  la màquina de climatització per una nova pel  mateix
import  a  l'aplicació  17016.9330F.623000017,  segons  Memòria  Econòmica  Justificativa
d'Inversions Financerament Sostenibles de data 8 d'agost de 2017.
 
Atès la necessitat de modificació del pressupost de despeses sense alterar la quantia total del
mateix, mitjançant transferència de crèdit d'una aplicació de despesa que s’estima reduïble sense
pertorbació del servei .
 
Vist l'informe de fiscalització amb la conformitat de la intervenció i la Memòria d'Alcaldia.
 
FONAMENTS DE DRET
 
Articles 177 a 182 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals.
Transferències de crèdit article 41 del Reial Decret 500/1990
Crèdits extraordinaris i Suplements de crèdit articles 35 a 37 Reial Decret 500/1990
Generació de crèdit article 43 del Reial Decret 500/1990
 
Per tot això, el tinent d'alcalde i president de l'Àmbit de Nova Governança i Economia proposa
al Ple de l'Ajuntament previ dictamen de la Comissió Informativa corresponent l'adopció dels
següents:
 
ACORDS
 
PRIMER. Aprovar inicialment la modificació de crèdits per suplement de crèdit del Pressupost
de l’Ajuntament 2017,  finançat en part per Baixes d'altres partides de despesa i  en part per
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Romanent de Tresoreria per Despeses Generals de l'exercici 2016, amb el detall per aplicacions
que  figura  a  continuació i  per  un import  total  de  1.330.000,00 €,  d’acord  amb l’estructura
següent:
 
Finançament

Ex. Concepte Descripció
Romanent
tresoreria
2016

Baixa  de
crèdit

2017 21016 9310A 641000017 Aplicacions informàtiques  100.000,00

2017 20016 4914A 227060117
Projectes  d'Administració
Electrònica

 30.000,00

2017 25916 9390A 87001
R.T.per
desp.gnrals/Finanç.
Suplement de crèdit

1.200.000,00  

    TOTAL 1.200.000,00 130.000,00
Suplement de crèdit
Ex. Aplicació de despesa Descripció Import  
2017 21016 9203A 216020017 Software Base 130.000,00  

2017 25916 0110A 913000017
Amortització de préstecs a
ll/t

1.200.000,00  

       
    TOTAL 1.330.000,00  
 
SEGON: Aprovar inicialment la modificació de crèdits per crèdit extraordinari del Pressupost
de l’Ajuntament 2017, finançat per Baixa d'altra partida de despesa per un import de 35.000,00
€, d’acord amb l’estructura següent:
 
Finançament

Ex. Aplicació pressupostària Descripció  
Baixa  de
crèdit

2017 17016 9330F 633000017

Inv.  de  rep  en
instal·lacions  -  IFS
Equipaments

 

 35.000,00

    TOTAL  35.000,00
Crèdit Extraordinari

Ex. Aplicació de despesa Descripció Import  

2017 17016 9330F 623000017
Instal·lacions  noves  en
equipaments  -  IFS
Equipaments

35.000,00  

    TOTAL 35.000,00  
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TERCER: Aprovar inicialment la modificació de crèdits per transferències del Pressupost de
l’Ajuntament 2017, amb el detall per aplicacions que figura a continuació per un import total de
10.000,00 €., d’acord amb l’estructura següent:
 
TRANSF -      
Exercici Aplicació de despesa Descripció Import
2017 34016 9330A 226000017 Despeses  diverses  Protecció

Civil
10.000,00

    TOTAL 10.000,00
TRANSF +      
Exercici Aplicació de despesa Descripció Import
2017 34016 9330A 212000117 Manteniment Edifici Corporatiu 10.000,00
    TOTAL 10.000,00
 
QUART: Que un cop transcorregut el termini d'exposició pública a l'efecte de reclamacions i
al·legacions, previst als article 169 i 177 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes
Locals,  sense que s'hi  hagi  interposat  cap reclamació o al·legació,  s'entengui  definitivament
aprovat l'expedient de modificacions de crèdit  núm. 17/2017 del pressupost de l'Ajuntament
corresponent a l'exercici 2017.
 
L’acord va ser adoptat per dotze (12) vots a favor (8 PSC, 2 PP i 2 CiU), cap en contra i nou (9)
abstencions (4 C’s, 2 PP i els 3 vots d'ERC també es consideren abstenció encara que dit grup
va decidir no votar en aquest punt) , donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment–
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

---------

Després de la intervenció del ponent, Sr. Jordi Tort, tinent d'alcalde Nova Governança i
Economia,  intervé, pel grup municipal GSSP el Sr. Herrera que textualment diu: « .
Seré breve. Desde Gavà, Sí se puede creemos que el dinero para la amortización de
créditos podría haber sido menor y haberse empleado ese dinero en políticas sociales.
Por el contrario seguimos retroalimentando la maquinaria bancaria, y sabemos que la
regulación del presupuesto a la que obliga el gobierno del PP no hace sino incidir aún
más  en estas mecánicas.  Respecto a la máquina de climatización de las Minas,  nos
indican que sale más a cuenta cambiarla por una nueva que repararla. Pero pedimos los
datos  sobre  los  que  se  basa  esa  afirmación,  pedimos  el  presupuesto  de  reparación,
revisamos la documentación del Pleno, la memoria económica justificativa… incluso
hemos  pedido  estos  números  en  la  Comisión  Informativa  y  por  mail  a  diferentes
regidores/as  y  no  hemos  obtenido  respuesta.  Por  lo  tanto  nuestro  voto  no  será
favorable»
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A continuació intervé, per part del grup municipal d'ERC, la Sra. Marta Jiménez Iborra
que manifesta que en aquest punt tampoc votaran, per protestar pel fet que més de 700
alcaldes i alcaldesses del nostre país estiguin avui en dia pendents de citació i declaració
judicial, simplement per haver posat al servei dels seus ciutadans locals per votar.

Després intervé el Sr, Miguel Angel Ibáñez, de C's, que manifesta que estan d'acord
amb el primer punt, amb el segon considera  que es tracta d'un punt tècnic, per tant res a
dir en contra, però el tercer punt fa que el seu grup municipal s'abstingui en la votació,
ja que consideren que treure deu mil  euros de les despeses de protecció civil,  quant
l'ajuntament té  superavit no es de rebut. 

Torna ha intervenir el ponent, Sr. Jordi Tort, que manifesta, per una banda adreçant-se
al Sr. Herrera, que al la documentació hi ha un informe sobre la màquina a la que es
refereix,  que  justifica  que  es  susbtituexi  i  no  es  repari.  Adreçant-se  al  Sr.  Ibáñez
manifesta que a vegades es fa el pressupost i després  hi ha licitacions que fa que hi hagi
sobrants, en aquest cas es tracta de deu mil euros no executats. 

6 –   APROVACIÓ DE L'INCREMENT DE LES RETRIBUCIONS PER A L'ANY 2017 
DEL PERSONAL AL SERVEI DE L'AJUNTAMENT DE GAVÀ I DELS SEUS 
CÀRRECS ELECTES
 
Antecedents
 
Atès que la Llei 3/2017, de 27 de juny, de Pressupostos Generals de l’Estat per l’any 2017, en el
seu article 18.2) disposa:
 
“Dos. En el alo 2017, las retribuciones del personal al servicio del sector público no podrán
experimentar un incremento global superior al 1 por ciento respecto a las vigentes a 31 de
diciembre de 2016, en términos de homogeneidad para los dos períodos de la comparación,
tanto por lo que respecta a efectivos de personal como a la antigüedad del mismo”
 
“Cuatro. La masa salarial del personal laboral, que se incrementará en el porcentaje máximo
previsto en el apartado dos de este artículo, está integrada por el conjunto de las retribuciones
salariales y extrasalariales y los gastos de acción social devengados por dicho personal en el
año anterior, en términos de homogeneidad para los dos períodos objeto de comparación.  
 
Atès que l'article 15 i la Disposició addicional segona de l'actual Acord de condicions de treball
per als empleats públics de l'Ajuntament de Gavà respectivament disposen:
 
“Les retribucions bàsiques i complementàries dels empleats públics al servei de l'Ajuntament
tindran la mateixa estructura i seran de la mateixa quantitat que les establertes amb caràcter
bàsic per a la funció pública”.
 
“Pel que fa a les categories i escales professionals, jornades laborals i horaris, llicències i
permisos, règim retributiu, accés i promoció dins de la funció pública, règim d'incompatibilitat,
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règim disciplinari i reconeixement de triennis de tot el personal laboral, quedarà assimilat a
tots els efectes a la normativa aplicable en cada moment al personal funcionari”.
 
Atès l'acord de data 27 de juliol de 2017 de la Mesa General de Negociació sobre l'apliació de
l'increment de les retribucions del personal al servei de l'Ajuntament de Gavà per a l'any 2017.
 
Atès  que  el  Ple  de  l’Ajuntament,  en  sessió  de  data  30  de  juny  de  2015,  modificada
posteriorment per acord plenari de 27 de gener de 2017, va aprovar el règim de dedicacions,
retribucions i indemnitzacions dels i les membres de la corporació, en el qual es contempla la
dedicació exclusiva, la dedicació parcial i la dieta per l'assistència efectiva als òrgans col·legiats
municipals (Ple i Junta de Govern Local) d'acord amb el seu grau de responsabilitat. 
 
Atès que la disposició addicional 32 de la Llei 3/2017 modifica l’art. 75.bis de la Llei de Bases
de Règim Local, en el sentit d’incrementar el límit màxim total que poden percebre els membres
de les Corporacions Locals per tots els conceptes retributius i assistències, atenent a la seva
població.
 
Atès que la despesa que comporta aquest increment pot ser imputada als crèdits existents, no
sent necessari ampliar el Capítol I aprovat inicialment.
 
Atès que l’òrgan competent per modificar els imports del complement específic, complement de
productivitat i gratificacions per serveis extraordinaris i per determinar el règim de retribucions
dels càrrecs electes és el Ple de la Corporació.
 
Vista la normativa d’aplicació:
 

·         Llei 3/2017, de 27 de juny, de Pressupostos Generals de l’Estat per l’any 2017
·         Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local.
·         Acord de les condicions de treball per als empleats públics de l'Ajuntament de
Gavà.

 
Vist els informes del Cap de Recursos Humans i Organització i de l'interventor que s’adjunten a
l’expedient.
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia sotmet a
l’aprovació del Ple de l’Ajuntament previ dictamen de la Comissió Informativa corresponent,
l’adopció dels següents
 
ACORDS:
 
Primer.-  Aplicar els  imports  de sou base,  triennis,  pagues extres bàsiques i  complement  de
destinació  que  determina  la  Llei  de  Pressupostos  Generals  de  l’Estat  per  l’any  2017 a  les
retribucions del personal funcionari de l’Ajuntament de Gavà.
 
Segon.- Incrementar l’import del complement específic, complements retributius i gratificacions
per serveis extraordinaris del personal funcionari de l’Ajuntament de Gavà en un 1% respecte al
que  percebien  a  31  de  desembre  de  2016  i  modificar  la  relació  de  llocs  de  treball  en
conseqüència.
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Tercer.-  Incrementar  l’import  dels  conceptes  retributius  del  personal  laboral  i  eventual  de
l’Ajuntament de Gavà en un 1% respecte al que percebien a 31 de desembre de 2016 i modificar
la relació de llocs de treball en conseqüència.
 
Quart.-  Incrementar  les  retribucions  i  indemnitzacions  dels  càrrecs  electes  en  la  mateixa
proporció que s’han incrementat les dels empleats de l’Ajuntament de Gavà per als anys 2016 i
2017 i adequar-les al nous imports que s’estableixen al article 75.bis de la Llei de Bases de
Règim Local.
 
Cinquè.- Abonar les diferències retributives des del mes de gener de 2017 fins al moment que es
faci efectiu aquest acord en les retribucions del personal i càrrecs electes de l’Ajuntament de
Gavà.
 
L’acord va ser adoptat per setze (16) vots a favor (8 PSC, 4 C's, 2 PP i 2 CiU), cap en contra i
cinc (5) abstencions (2 GSSP i els 3 vots d'ERC també es consideren abstenció encara que dit
grup va decidir no votar en aquest punt) , donant-se per tant el vot favorable de la majoria
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest
moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985,
de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de
Catalunya.

---------

Després de la intervenció del ponent, Sr. Jordi Tort, tinent d'alcalde Nova Governança i
Economia,  intervé, pel grup municipal del PP, la Sra. Mónica Parés, que manifesta que
venim d'uns anys durs  per a tota la ciutadania, per la crisi econòmica i els ajustos que
ha tingut que fer les administracions, ara, en aquest nou context de tímida recuperació
econòmica cal que els salaris s'equiparin a la nostra realitat, i el que en el seu dia ja es
va fer per incrementar  les retribucions dels funcionaris, és just que ara es faci amb
altres sector relacionats amb la administració pública, aquest fet suposa un increment
del seu poder adquisitiu i, per tant, un element més reactivat l'economia de les nostres
ciutats, que és el que defensen els regidors.

Després de la intervenció del ponent, Sr. Jordi Tort, tinent d'alcalde Nova Governança i
Economia,  intervé, pel grup municipal GSSP el Sr. Herrera que textualment diu: «Ya
saben nuestro parecer respecto al aumento de salario de los cargos electos y asesores.
En este punto nuestro voto es en contra, ya  que creemos que el sueldo de todos los
cargos  electos  y  asesores  del  Ayuntamiento  de  Gavà  están  suficientemente  bien
remunerados.  Y si  como respuesta me van a  decir  «si  no le  gusta su sueldo puede
devolverlo»,  permítame  decirles  que  esa  respuesta  además  de  infantil  demuestra
bastante incapacidad y altura política. Así que en favor de la calidad política de este
pleno, espero que se tenga mayor visión general y altura de miras y entiendan que no
me refiero al sueldo específico de nadie, sino al sueldo de todas y todos los cargos
electos y al gasto extra que este aumento supone para las arcas municipales. Por otra
parte es evidente que estamos a favor del aumento salarial que le corresponde a las y
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los funcionarios y personal laboral de este ayuntamiento. Por eso nuestro voto no será
en  contra,  para  no  perjudicar  a  las  y  los  trabajadores,  y  nos  abstendremos  en  esta
votación.» 

A continuació intervé, per part del grup municipal d'ERC, la Sra. Marta Jiménez Iborra
que  manifesta  que en aquest  punt  tampoc  votaran,  com protesta  per  les  detencions
irregulars que s'han produït al llarg d'aquesta setmana en el nostre país, de gent honesta,
gent treballadora, servidors públics al servei del nostre país, fins i tot detencions amb
menor davant, és una vergonya, que vol aquesta gent que truca se matinada, com diu la
cançó, només demanen que per aquest diumenge en la festa de la democràcia, les forces
d'ocupació no hi participin.

Després intervé el  Sr,  Miguel  Àngel  Ibáñez,  de  C's,  que manifesta  que sembla que
s'obert la veda i es pot enraonar de qualsevol cosa, encara que no tingui res a veure amb
aquest punt, voldria trencar una punta de llança per tots aquells alcaldes que estan tenint
escraches  a casa seva i  davant dels ajuntament,  per mantenir -se amb allò que ells
consideren que han de fer. Continua dient, fet aquest previ, que el seu grup municipal
votarà   favor,  ja  que considera  que els  polítics  i  els  assessors  son treballadors  que
treballen a l'ajuntament, es podrà discutir si la remuneració és elevada o no, però com
treballadors han de tenir el mateix augment que la resta.

Torna  ha  intervenir  el  ponent,  Sr.  Jordi  Tort,  que  manifesta,  que  adreçant-se  al  Sr
Herrera,  que  los  de  Barcelona  en  Comú,  segons  una  noticia  del  mes  d'agost  a  la
Vanguardia, segons la qual es penedien dels salaris que es van posar. 

Per últim, torna a intervenir el Sr. Herrera per al·lusions, manifesta que la frase que si
no  li  agrada  el  seu  sou  pot  retornar-lo  ho  va  dir  el  Sr.  Tort  a  l'última  comissió
informativa, per altre banda el seu grup municipal pertany a l'agrupació electoral Gavà
Sí Se Puede, que res té a veure amb Barcelona en Comú.

7 –   DONAR CONFORMITAT AL     TEXT REFÓS DEL LA MpPGM A L'ÀMBIT DE 
L'ECOLE BON SOLEIL DE GAVÀ
 
Antecedents:
 
I.-  El  Ple  de  l'Ajuntament  en  sessió  de  23  de  febrer  2017,  va  aprovar  provisionalment  la
“Modificació puntual del Pla General Metropolità en l'àmbit de l'École Bon Soleil, de Gavà”, 
 
II.- El conseller de Territori i Sostenibilitat, per Resolució de 16 de Juny de 2017, va acordar
suspendre  a  seva  aprovació  definitiva  fins  la  presentació  d'un  text  refós  que  incorpori  les
prescripcions següents:
 

1.-  Cal  justificar  la  concurrència  dels  interessos  púbics  i  privats  en  relació  amb
l'increment del sostre proposat. 
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2.-  Cal  mantenir  la  secció de 26 m de Camí  de la Pava establerta  pel  Pla  General
Metropolità i fixar-la normativament, així com l'amplada del camí de Riuet.
 
3.- Cal incloure en el document una fitxa normativa que contingui els objectius, els
paràmetres  d'ordenació  i  edificació,  i  la  quantificació  de  les  cessions  de  sistemes  i
d'aprofitament del polígon d'actuació. 
 
4.- Cal esmenar les errades i incongruències detectades en el document d'acord amb la
part  valorativa  de  l'informe  de  la  Comissió  Territorial  d'Urbanisme  de  l'àmbit
metropolità de Barcelona de 2 de maig de 2017 

 
III.-  Amb  posterioritat  a  l'aprovació  provisional,  la  Direcció  General  d'Energia,  Mines  i
Seguretat Industrial va emetre informe favorable de 28 de febrer, amb prescripció pel que fa a
l'electricitat.
 
IV.- El dia 18 de juliol l'École Bon Soleil SA ha presentat el text refós, que ha estat informat
favorablement per l'arquitecta Gisela Pujol i Freixer el dia 27 de juliol de 2017.
 
Fonaments de Dret
 
Primer.-  L’acord d’aprovació provisional correspon al Ple de l’Ajuntament de Gavà, amb el
quòrum de la majoria absoluta del membres legals, d'acord amb els articles 52.2.c) i 114.2 k) del
Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei municipal i de
règim local de Catalunya
 
Segon.-L’aprovació definitiva correspon al conseller de Territori i Sostenibilitat en aplicació de
l’article  79 del  Decret  legislatiu  1/2010,  de 3 d’agost,  Text  refós  de la Llei  d’urbanisme,  i
d'acord amb el Decret 424/2011, de 27 de desembre, pel qual es crea la Comissió Territorial
d'Urbanisme de l'àmbit metropolità de Barcelona i se'n regula la composició i el funcionament
intern. 
 
Tercer.- En aplicació de l'article 92.3 del Text refós de la Llei d'urbanisme, aprovat per Decret
legislatiu 1/2010, de 3 d'agost, modificat per la Llei 3/2012, les modificacions introduïdes en el
planejament  urbanístic,  per  acord  de  l'òrgan  competent  per  a  l'aprovació  definitiva,  les  ha
d'introduir l'òrgan que va aprovar el tràmit anterior.
 
Per tot això, la tinenta d'alcalde i presidenta de l'Àmbit de Ciutat i Territori proposa al Ple de
l'Ajuntament, previ dictamen de la Comissió Informativa, l'adopció dels següents acords
 
ACORDS:
 
Primer.- Donar  conformitat  al  Text  refós  de  la  “Modificació  puntual  del  Pla  General
Metropolità  en  l'àmbit  de  l'École  Bon  Soleil,  de  Gavà»  en  el  qual s'han  incorporat  les
prescripcions demanades pel conseller de Territori i Sostenibilitat, per Resolució de 16 de Juny
de 2017, i les demanades per la Direcció General d'Energia, Mines i Seguretat Industrial en
informe de 28 de febrer de 2017. 
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Segon.- Remetre'l a la Comissió Territorial d’Urbanisme de l’àmbit metropolità de Barcelona
(Av. Josep Tarradellas, 2-6, 08029 Barcelona), als efectes de la seva aprovació definitiva.
 
L’acord va ser adoptat per setze (16) vots a favor (8 PSC, 4 C's, 2 PP i 2 CiU), cap en contra i
cinc (5) abstencions (2 GSSP i 3 d'ERC) , donant-se per tant el vot favorable de la majoria
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest
moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985,
de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de
Catalunya.

--------

Després de la intervenció del ponent, Sra. Rosa Fernàndez  tinent d'alcalde de Ciutat i
Territori,  intervé, pel grup municipal del PP, la Sra. Mònica Parés, que manifesta que
per coherència de vot amb el tema del bon soleil, que ha de ser una millora tant pel
centre educatiu com per la mobilitat, votaran a favor.

Després de la intervenció del ponent, Sr. Jordi Tort, tinent d'alcalde Nova Governança i
Economia,  intervé, pel grup municipal GSSP el Sr. Herrera que diu que el seu vot serà
el mateix que en altres ocasions, ja que es tracta del mateix projecte , amb les mateixes
línies d'actuació.

A continuació intervé el Sr.  Albert Massana, d'ERC,  que manifesta que no votaran
aquest punt, sobre tot pel camí que ha triat l'estat Espanyol de la repressió de la llibertat
d'expressió que és l'oxigen de totes les llibertats.

Després intervé el Sr, Miguel Àngel Ibáñez, de C's, que manifesta que solament que en
aquest punt sempre han votat a favor i mantindran la seva posició.

8 –   APROVACIÓ DE LA PROPOSTA DE LES DATES DE LES FESTES LOCALS DE 
GAVÀ PER A L'ANY 2018
 
Antecedents:
 
En data 4 de juliol de 2017, va tenir entrada escrit del Departament de Treball, Afers Socials i
Famílies, ens sol·licita l'acord de Ple de l'Ajuntament pel qual s'aproven les dues festes locals
per a l'any 2018, i que no poden escaure's en diumenge ni coincidir amb cap dels dies festius
que s'indiquen a l'Ordre TSF/101/2017 de 25 de maig i publicada al DOGC núm 7381, de 31 de
maig de 2017, per la que s'estableix el calendari oficial de festes laborals a Catalunya.
 
Fonaments de Dret:
 

• Reial decret 2001/1983, de 28 de juliol.
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• Art. 37,2 de l'Estatut del treballadors que indica que de les catorze festes laborals, dues
tindran caràcter local

• Decret 177/1980, de 3 d'octubre, en el qual s'estableix que les dues festes locals seran
fixades a proposta dels municipis respectius.

 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia, sotmet
a  l’aprovació  del  Ple,  previ  dictamen  de  la  Comissió  Informativa  de  l’Àmbit  de  Nova
Governança i Economia, l’adopció del següents
 
ACORDS:
 
Primer.- Aprovar la proposta a la Generalitat  de Catalunya,  Departament  de Treball,  Afers
Socials i Families a Barcelona (carrer Albareda, 2-4 de Barcelona 08004), per tal que siguin
fixades les dues festes locals de Gavà per a l'any 2018, de la manera següent:
 
29 de juny de 2018 (Sant Pere), divendres.
14 de desembre de 2018 (Sant Nicasi), divendres.
 
D'acord amb el que ens demana el Departament de Treball, Afers Socials i Families,, en relació
a les dues festes locals per a l'any 2018, les quals no poden escaure's en diumenge ni coincidir
amb cap dels dies festius que s'indiquen a l'Ordre TSF/101/2017 de 25 de maig i publicada al
DOGC núm 7381, de 31 de maig de 2017, per la que s'estableix el calendari oficial de festes
laborals a Catalunya.
 
Segon.- Comunicar aquest acord a les persones interessades.
 
L’acord va ser adoptat per divuit (18) vots a favor (8 PSC, 4 C's, 2 GSSP, 2PP i 2 CiU), cap en
contra i tres (3) abstencions (3 ERC) , donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment–
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

---------

Després de la intervenció de l'alcaldessa explicant el punt, intervé la Sra Marta Jiménez,
d'ERC, per manifestar que el seu grup tampoc votara aquest punt en protesta de l'ús
partidista de la justícia, i per la no separació de poders de facto que últimament hem
vist, a tot l'estat, i concretament en Catalunya. 

Després intervé el Sr. Miguel Àngel Ibáñez, de C's, que manifesta  que atès que el Ple
d'avui és una mica peculiar i a pesar de que el seu partit és laic, estan a favor de les
tradicions i votaran a favor
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9 –   APROVACIÓ DELS PREUS PÚBLICS RELATIUS ALS CURSOS DE FORMACIÓ 
DE PERSONES ADULTES A LA CIUTAT DE GAVA 2017
 
Antecedents:
 
1.- La cap d’Igualtat i Ciutadania ha emès informe mitjançant el qual exposa que:
L’Ajuntament de Gavà ha de donar un bon servei a la ciutadania responent així a les seves
demandes i necessitats sempre que sigui possible. Actualment és imprescindible complementar,
potenciar i sobretot, facilitar la formació cultural i lúdica a la ciutadania de la ciutat.
 
Implementar una oferta actualitzada i àmplia és sinònim d’obrir noves vies i oportunitats. A
més,  treballant amb altres col·lectius també s’aconsegueix reforçar altres capacitats com ara
l’autoestima i la confiança, el lleure i la cultura.
 
Per això, els objectius d’aquest servei són els següents:
 

1. Atendre les curiositats de la ciutadania, procedents del seu entorn cultural i d’un món
canviant i en constant moviment.

2. Ser un servei públic, actius i comunitari que pretén ser una eina útil i de referència per a
la comunitat en què actua, sense cap tipus d’interès econòmic.

3. Oferir  una  eina  més  per  ampliar  la  informació  ja  existent  a  la  ciutat  o  be  d’altres
matèries inexistents a Gavà igualment necessàries.

4. Respondre a una societat que demana informació i formació i que vol saber-ne més: la
societat del coneixement.

5. Arribar a tots/es els que no han pogut accedir a la formació i tenen inquietuds.
 
L’Ajuntament  de  Gavà  considera  una  prioritat  la  formació  cultural  i  de  lleure  de  la  seva
ciutadania des d’una perspectiva igualitària i d’inclusió social.
 
Per aquest  curs 2017-2018 s’oferirà un programa formatiu dirigit  a  la població general  que
inclou  cursos  relacionats  amb  l’  idioma  anglès,  la  informàtica,  altres  temàtiques  com  la
comunicació positiva, cuina saludable, escriptura creativa, economia d’entre altres.
 
Aquest curs, s’aplicarà el sistema de reducció de quotes d’acord amb els següents criteris:
 
Reduccions  del  25%  sobre  el  preu  del  curs  per  a  famílies  nombroses,  famílies
monoparentals/monomarentals,  persones  amb  discapacitat  certificada  i  persones  amb  carnet
jove.
 
No s’acumularan els descomptes. S’haurà de presentar la certificació corresponent per a poder
gaudir del descompte.
 
En  la  proposta  de  preu  públic  es  produeix  una  desviació  entre  els  costos  d’execució  i  els
ingressos previstos, justificat per raons d’interès públic per la promoció de la cultura i de l’ús
del temps lliure. 
Per aquesta raó considerem que per d’afavorir la difusió de la cultura es fixi el preu per sota del
cost d’execució.
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2.- L'Interventor Municipal ha emès memòria econòmicofinancera i estudi de costos per a la
determinació  del  grau  de  cobertura  dels  preus  públics  relatius  als  cursos  de  formació  de
persones adultes a la ciutat de Gavà 2017.
 
Fonaments de Dret:
 
1.- La promoció de la Cultura i de l’ús del temps lliure  està catalogada com a competència
pròpia dels municipis, segons el redactat donat a l’article 25 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril,
reguladora  de  els  bases  del  règim  local,  per  la  Llei  27/2013,  de  27  de  desembre,  de
racionalització i sostenibilitat de l’administració local, al seu article primer, punt 8 i 9.
 
2.- L’article 41 del Real Decreto Legislativo 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós
de la Llei d’Hisendes Locals, estableix que “les entitats local poden establir preus públics per la
prestació de serveis o la realització d’activitats de la seva competència, sempre que no concorri
cap de les circumstàncies especificades a l’article 20.1.b) d’aquesta Llei.”
 
Així mateix, l'article 44.1 estableix que l'import dels preus públics haurà de cobrir com a mínim
el cost del servei prestat o de l'activitat realitzada. I el  44.2 diu que "Quan existeixin raons
socials, benèfiques, culturals o d'interès públic que així ho aconsellin, l'entitat podrà fixar preus
públics per sota del límit previst en l'apartat anterior..."
 
L’article 47 de la mateixa norma, disposa que l’establiment o modificació dels preus públics
correspondrà al Ple de la Corporació, sense perjudici de les seves facultat de delegació, en la
Comissió de Govern, conforme a l’article 23.2.b) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de
les Bases del Règim Local.
 
4.- Els acords del Ple de les Corporacions Local s’han adoptar, per regla general per majoria
simple dels membres present, segons l’article 114 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril,
pel que s’aprova el Text Refós de la Llei municipal i de règim Local de Catalunya i no existeix
cap norma que estableixi una majoria qualificada per a l’aprovació dels preus públics.
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit  de Benestar i Acció Social, sotmet a
l’aprovació del Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa de Nova Governança, Economia
i Promoció de la Ciutat, l’adopció del següents
 
ACORDS:
 
Primer.  -  Aprovar els preus públics relatius als cursos de formació de persones adultes a la
ciutat de Gavà 2017, que a continuació es detallen, així com, els descomptes aplicable, segons
l’estudi de costos que obra a l’expedient.
 

Cursos Hores/curs Preu públic

Cursos d'idiomes 25 75,00 €

Conversa idiomes 20 60,00 €

Cursos  i  tallers  de  diferents
temàtiques  propis  de  centre

20 35,00 €

10 25,00 €

Plaça de Jaume Balmes, s/n Tel:93 263 91 00 ajuntament@gava.cat

08850Gavà Fax: 93 263 91 08 www.GavaCiutat.cat



cívic 6 15,00 €

5 13,00 €

3 9,00 €

2 6,00 €

 

Descomptes per curs (no acumulables) %

Famílies nombroses 25

Famílies monoparentals/monomarentals 25

Persones amb discapacitat certificada 25

Titulars del Carnet Jove 25

 
Per beneficiar-se dels descomptes s'haurà de presentar l'acreditació corresponent vigent.
 
Segon. Trametre una còpia d’aquest acord al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona per a
la seva publicació.
 
L’acord va ser adoptat per deu (10) vots a favor (8 PSC i 2 CiU), cap en contra i onze (11)
abstencions (4 C's, 2 GSSP, 2 PP i els 3 vots d'ERC també es consideren abstenció encara que
dit grup va decidir no votar en aquest punt) , donant-se per tant el vot favorable de la majoria
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest
moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985,
de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de
Catalunya.

-----------

Després de la intervenció del ponent, Sr. Miquel-Àngel Díaz, tinent d'alcalde,  intervé,
pel  grup municipal  GSSP el  Sr.Juan Carlos  Bondia,  que textualment  va dir:  Desde
Gavà, si se puede pensamos que la formación es vital, ya que todas las personas han de
poder formarse a lo largo de la vida, dentro y fuera del sistema educativo, con el fin de
adquirir, actualizar, completar y ampliar sus capacidades, conocimientos, habilidades,
aptitudes y competencias para su desarrollo personal,  profesional o simplemente por
ocio.

Desde el punto de vista de la oferta formativa que ustedes presentan hoy en este pleno,
vemos bastante positivo la gran variedad de cursos que hay para la gente adulta de
Gavà. Pero después de hablar con varias personas que han realizado algunos de los
cursos  durante  el  año 2016 debemos  comentarles  lo  siguiente:  Muchas  personas  se
muestran descontentas por varios motivos y desconocemos porque no lo transmiten en
la encuesta de finalización del curso:

− El  cambio  de  profesor  a  mitad  del  curso,  y  los  pocos  conocimientos  de  la
materia a impartir, como la falta de paciencia hacia personas adultas a la hora
de explicar los temas.
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− Los ordenadores de la sala no funcionan correctamente, algunos no disponen de
la suficiente potencia para trabajar con programas que usan poca memoria y se
invita a que la gente traiga el ordenador de su casa.

− Algunos  formadores,  aprovechan estos  cursos  para  vender  productos  de  sus
otras actividades economicas a las personas del curso, cosa que no vemos muy
ético.

−  En ocasiones  el  material  es  insuficiente  y algunas aulas se encuentran con
humedades desde hace años y falta de mantenimiento.

− Y algunos más que no vamos a mencionar...

Todos estos detalles, pensamos que se deberían de poder resolver con facilidad desde el
area de coordinación de los cursos, ya que ustedes dedican algo mas de 50.000€ para el
desempeño de este  trabajo.  Nosotros  siempre  les  apoyamos  en todas  las  propuestas
sociales  y  educativas  que  ustedes  presentan,  pero  esta  vez  nos  abstendremos  en  la
votación a la espera de que todas estas incidencias se resuelvan.

A continuació intervé, per part del grup municipal d'ERC, el Sr. Andreu Pérez  que
manifesta que en aquest punt tampoc participaran  i aprofiten per denunciar l'atac a la
llibertat  de  premsa  que  està  patint  el  nostre  país,  amb  tancament  de  pàgines  web,
entrada de la Guàrdia Civil a diaris, denuncia a Mònica Terribas, demanen llibertat de
premsa.

Torna a intervenir el ponent, Sr. Díaz  que manifesta al Sr. Bondia que pren nota, com
oportunitat de millora de la gestió dels cursos.

------------

- A les 18:55 hores abandona la sessió la Sra. Guadalupe del Río -

------------

PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ
DELS ÒRGANS DE GOVERN

10 –   DONAR COMPTE RELACIÓ DECRETS
Donar compte de la relació de decrets dictats des del dia 14 de juliol fins al dia 15 de setembre 
de 2017.
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11 –   PRECS I PREGUNTES

A continuació es va procedir  a contestar  els  precs o preguntes que,  prèviament  i  per escrit
presentat  amb més  de  vint-i-quatre  hores  d’antelació,  havien  estat  formulades  pel  diferents
regidors  o  grups  amb  municipals.  Tot  seguit  es  reflecteix  a  l’acta  el  contingut  de  les
interpel·lacions formulades i de les corresponents respostes.

El primer Grup Municipal a qui la Sra. Alcaldessa va donar la paraula per començar a formular
els precs o preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el de C’s. 

El regidor d'aquest grup, S. Miguel-Àngel Ibáñez, va exposar el següent:  Ante el auge de los
pisos / casas turísticos que en algunos casos están originando conflictos de convivencia en las
comunidades de vecinos en que se instalan, cada vez más Comunidades acuerdan, en base al
artículo 553-26.2 del Código Civil de Cataluña, la prohibición de dichos pisos / casas en sus
Comunidades. Dicho artículo es garantista pues requiere el voto favorable de las 4/5 partes de
los propietarios con derecho a voto, que deben representar  a la vez a las cuatro quintas partes de
las cuotas de participación para modificar los  estatutos de la Comunidad.  Por ello y a fin de
evitan conflictos innecesarios y para garantizar los derechos de la ciudadanía en la concesión de
licencias de pisos / casas turísticos, formulamos el siguiente: RUEGO  Que para poder obtener
la licencia de piso / casa turístico e inscribirlo como tal en la base de datos del ayuntamiento, se
deba  presentar   junto  con  la  solicitud,  un  escrito  del  Administrador  de  la  Comunidad
certificando que en la fecha de la solicitud no hay acuerdo de la Comunidad que impida la
utilización como piso / casa turístico. 

Sra.  Gemma  Badia,  regidora  delegada  de  Manteniment  i  Qualitat  dels  Barris,  Activitats  i
Disciplina urbanístíca, va respondre – dirigint-se al  Sr. Ibañez- : Com vostè sap, actualment per
regularitzar  un  habitatge  d'ús  turístic  cal  presentar  una  comunicació  prèvia  davant  de
l'Ajuntament de Gavà,  d'acord amb l'art. 68.2. del Decret 159/2012 del 20 de novembre, sobre
establiments d'allotjament turístic i d'habitatge d'ús turístic de Catalunya. El contingut d'aquesta
comunicació prèvia   ja  ens  aporta,  a  data  d'avui,  les   dades   de  l'habitatge,  capacitat  legal
màxima, dades del propietari/propietària, número de telèfon per atendre  de manera immediata
comunicacions relatives a l'activitat  de l'habitatge, la identificació de l'empresa d'assistència i
manteniment  i  una  declaració  responsable  conforme  l'habitatge  disposa  de  cèdula
d'habitabilitat .  Per tant, tot i que l'ajuntament ja compleix amb el que es requereix, tot atenent
efectivament  a  l'apartat  6  d'aquest  mateix  article  l'informem  que  trobem  correcte  la  seva
demanda i que estudiarem  la seva aplicació.

Seguidament,  en un segon torn del grup municipal, el regidor Sr. Francisco Gavilán començà
dient:  Se estima que la primera semana de octubre se entregan los pisos de VPO de la AMB en
Can Ribes 1 situados en la Avenida Juan Carlos I. Desde el Grupo Municipal de C’s Gavà
realizamos la siguiente, pregunta: ¿El Ayuntamiento ha verificado el correcto acabado de todas
las viviendas? 

La tinenta d'alcalde de Ciutat i Territori, Sra. Rosa M.ª Fernández,  en representació de l'equip
de govern va contestar a la pregunta  assenyalant que la responsabilitat de l'Ajuntament resideix
en comprovar que la construcció s'ajusta al projecte aprovat, i a les normes urbanístiques del Pla
parcial i a les ordenances corresponents.  En aquest cas, aquesta comprovació ha estat realitzada
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i validada tècnicament.  En referència, als correctes acabats i als materials utilitzats, el control
correspon a la Promotora de l'immoble, en aquest cas, l'IMPSOL, al constructor i a la direcció
facultativa, com a qualsevol obra. 

En una nova pregunta,  formulada  pel  regidor  Sr.  Carlos  Garcia  Ajenjo,  va  manifestar  com
antecedents de la pregunta que després faria,  el  següent: En los últimos meses  se ha hecho
pública la situación económica que atraviesa el Club de Fútbol Gavà como consecuencia del
impago por parte del Club de la deuda contraída con sus jugadores y con el equipo técnico, y
que  han  llevado  al  Club  a  un  descenso  administrativo.  Como  saben,  el  “Conveni  de
Col.laboració per a la Promoció i Foment de l'Esport” suscrito en fecha 26 de noviembre de
20123 entre el Ayuntamiento de Gavà y el Club de Fútbol Gavà, autoriza al Club a disponer de
determinados espacios públicos para el desarrollo de sus actividades. No obstante, el  propio
Convenio establece diversas obligaciones para el beneficiario, entre las que se encuentran estar
al corriente de sus obligaciones con la Agencia Tributaria y la Seguridad Social. Es por ello que
formulamos las siguientes preguntas: ¿Ha incumplido el Club con alguna de las obligaciones
contraídas  en el  Convenio yy,  en concreto,  las  relativas  a sus  obligaciones  con la  Agencia
Tributaria y la Seguridad Social? En caso afirmativo, ¿ Se va a tomar alguna medida por parte
del Equipo de Gobierno en lo que respecta a los beneficios de los actualmente goza el Club
relativos a la utilización de espaicos públics y subvenciones muncipales?

Respongué, per part de l'equip de govern el Sr. Germàn  Barrena, regidor delegat de Cultura,
Esports i Mediació, deixant palès que l’Ajuntament de Gavà cedeix gratuïtament instal·lacions
esportives a tots els clubs de la ciutat que compleixen els requisits que marquen els criteris
d’usos del departament d’esports, amb el principal objectiu de promocionar la pràctica esportiva
dels infants i joves amb una mirada especial a l’esport femení. Al 2013 es va signar un  conveni
amb el Club de Futbol Gavà, on s’especifica que s’ha d’estar al corrent de diverses obligacions,
i per la informació que tenim, el Club malauradament arrossega diferents deutes. La decisió  de
l’Ajuntament és no donar cap subvenció econòmica a qualsevol club que es trobi en aquesta
situació.  Així  doncs,  al  2015,  el  Club  de  Futbol  Gavà,  no  va  poder  cobrar  un  25% de  la
subvenció perquè l’entitat  no es trobava al  corrent  de  les seves obligacions amb Hisenda i
seguretat social. Pel que respecten als anys 2016 i 2017,  no s’ha sol·licitat la subvenció perquè
al haver les deutes esmentades, el club estava informat de la impossibilitat de rebre qualsevol
subvenció econòmica. De totes maneres, el Govern de la ciutat desitja que el Club esportiu més
antic de la ciutat pugui reconduir aquesta difícil situació econòmica i per tant, poder optar a les
subvencions econòmiques de l’Ajuntament.

Acabat el torn corresponent  al  grup de C’s es va iniciar  el del Grup Municipal  d’ERC,.  El
regidor d'aquest grup, Sr. Albert Massana,  va començar amb un prec dient:  L’Alcaldessa va
manifestar a la reunió del consell d’administració de GTI que l’Avanç de Pla relatiu als terrenys
de l’empresa Roca a Gavà i Viladecans ja està enllestit. Així mateix, ens consta que aquest mes
es va reunir amb el Director General d’Urbanisme de la Generalitat, senyor Agustí Serra, per
tractar el tema, amb l’alcalde de Viladecans. Hem tingut notícia que ha parlat del pla urbanístic
amb un dels grups d’aquest ple. Atès que aquest és un tema rellevant per al futur de la ciutat,
prec: Instem el govern local a  explicar, de forma urgent i immediata, a tots els grups polítics del
plenari, aquest avanç de pla, així com els tràmits participatius a què se sotmetrà el procés de
decisió del futur urbanístic d’aquests terrenys.
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La Sra. Rosa M.ª Fernández va respondre que està  previst continuar de forma imminent les
reunions amb tots els grups polítics per continuar informant de l’evolució del pla previst pel
sector Roca i la tramitació que es portarà a terme. Aprofitem per informar que s’ha fet una
presentació específica amb els representants dels veïns de la Barceloneta i està també previst
convocar a la resta d’afectats directes pel pla en els propers dies.

Novament el Sr.  Massana  intervé amb un segon prec, el  qual va introduir dient que en els
mitjans econòmics d’abast barcelonins s’especula amb la possibilitat  que l'INCASOL estigui
negociant  amb la  multinacional  AlíBabà  la  possible  implantació a  Gavà de la  seva central
logística  ,  als  terrenys  dels  Joncs.  Als  anys  noranta,  aquests  mateixos  terrenys,  qualificats
aleshores com a equipaments, van ser objecte d’un intent d’implantar-hi una Central Integrada
de Mercaderies (CIM)  comparable al CIM- Vallès. Aleshores,  l’Ajuntament s’hi va oposar
frontalment, donat que aquestes instal·lacions logístiques (1) produeixen molta contaminació,
molts sorolls i molèsties, i saturen els accessos a la població i (2) l’espai consumit per aquests
grans centres logístics no s’optimitza econòmicament, ja que els llocs de treball que generen són
de molt baixa qualificació, salaris baixos i escàs valor afegit. De tots és sabut que el nostre grup
defensa  que al  sector  dels  Joncs  s’hi  segueixi  mantenint  l’activitat  econòmica  d’agricultura
ecològica que actualment s’hi desenvolupa. En tot cas, si el design i fos implantari-hi activitats
econòmiques  d’altres  tipus,  seria  desitjable  que  fossin  activitats  de  baixa  o  nul·la  petjada
ecològica, i d'alt valor afegit. Per aquest motiu presentem el següent Prec. Instem el govern local
a mantenir l’oposició a l’establiment de grans centres logístics als polígons de la ciutat,  i a
apostar per activitats econòmiques de baixa o nul·la petjada ecològica, i d’alt valor afegit.

És el tinent d'alcalde de Nova Governança i Economia, Sr. Jordi Tort, qui respon aquest prec
fent ressò que l'objectiu d'aquest govern és que l'espai ambiental productiu dels Joncs, nom en el
que presentem sempre aquest parc, sigui un model de parc empresarial sostenible, on s'instal·lin
empreses que aportin valor afegit al sector  i al   teixit productiu de la ciutat,  i que aquestes
participin activament d'un model econòmic de creixement sostenible i  generin llocs de treball
per a la ciutadania. El govern local manté la seva visió del sector dels Joncs tal i com apareix
redactat al Pla Director Urbanístic d'àmbits d'activitat econòmica del  Delta de Llobregat. És a
dir,  com  un  espai  per  atraure  nova  activitat  econòmica  amb  criteris  de  desenvolupament
sostenible, equilibri territorial i preservació de l'entorn natural on s'integra. Actualment, com
saben,  l'equip  de  govern  de  l'ajuntament  de  Gavà  està  prioritzant  una  estratègia  de  treball
encaminada a l'adopció i execució de mesures d'economia circular al municipi i a la realització
d'actuacions  lligades a la mitigació del canvi climàtic. Des del govern municipal considerem
que la economia circular és l'única alternativa sostenible de model econòmic lineal, així com és
l'alternativa  per  combatre  al  canvi  climàtic.  En  aquesta  línia,  durant  el  mes  març,  varem
subscriure a la Declaració de Sevilla,  compromís de les ciutats amb  la economia circular,  q
està clarament alineada amb l'aposta que se està fent des de  Gavà per al desenvolupament
sostenible  i  aquesta  lluita  contra  el  canvi  climàtic.  Paral·lelament,   hem  ofert  ajudes
econòmiques a les empreses q han iniciat projectes encarats a  reducció d'emissions i millora de
la gestió ambiental, a la mobilitat sostenible i als processos de patents . I tot amb l'objectiu de
recolzar-los econòmica i tècnicament. així com potenciar el seu creixement i millorar la seva
competitivitat a través de la millora de la seva gestió ambiental. L'aposta d'aquest govern per
tant,   no és una presencia majoritària de peces logístiques als Joncs sinó que apostarà per una
barreja d'usos productius, com permet el planejament urbanístics aprovat,   per disposar d'un
equilibri d'activitats econòmiques que desenvolupin la seva activitat de manera sostenible, però
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també  apostem per  treballar  la  reducció  de  la  petjada  ecològica  de  les  activitats  que  ja  es
desenvolupen a la resta de polígons de la ciutat. 

En un tercer torn del grup municipal d'ERC, la regidora Sra. Marta Jiménez Iborra, presenta el
següent  prec:  A  finals  de  l’any  1974  l’Ajuntament  de  Gavà  va  adquirir  una  escultura
denominada La Mare, de l'escultora Eulàlia Fàbregas de Sentmenat, que es va instal·lar l’any
1976 al renovat parc de l’American Lake. Als anys noranta, l’escultura es va haver de retirar de
la via pública, perquè era constantment vandalitzada. L'obra té un valor escultòric important, i
creiem que fora bo que estigués de nou exposada per al públic, si bé en un lloc on no estigués
tan exposada com l’esmentat parc de l’American Lake. A aquest efecte, un indret adient creiem
que podria ser el jardí de la biblioteca Josep Soler Vidal,  que reuneix les condicions de ser
visible des de l’exterior, però alhora està prou protegit per impedir noves vandalitzacions. Per
aquest motiu formulem el següent `prec:  Instem el govern local a tornar a col·locar a l’espai
públic l’escultura “la mare”, i suggerim com a possible indret adient el jardí de la biblioteca
Josep Soler Vidal.

Contestà el Sr. Miguel Àngel Díaz,  tinent d'alcalde, que textualment digué: Certament,  en el
seu moment es va retirar aquesta escultura, durant les obres de    millores que es van fer al parc
de l´American Lake, una remodelació que va permetre millorar per a gaudi i  us dels veïns i les
veïnes  aquell  espai  públic,  ara  complementat  amb  un  equipament  municipal  i  cívic  de
proximitat, el nou Espai Sant Jordi. Prenem nota del seu prec i estudiarem la seva viabilitat. 

Seguidament, el regidor Sr. Andreu Pérez i Lorite va intervenir per presentar el següent prec: El
govern municipal  es va comprometre  reiteradament  a tenir  enllestida la nova Ordenança de
Serveis Funeraris a inicis d’aquest any 2017, fins i tot s’havia arribat a donar la data de febrer
d’enguany. Estem a finals de setembre i no tenim constància de cap avenç en aquest sentit Així
doncs, formulem el següent Prec: Instem el govern local a portar de forma immediata a aquest
ple,  per  al  seu  debat  i  votació,  una  nova  Ordenança  de  Serveis  Funeraris,  adequada  a  les
disposicions legals vigents en la matèria.

La resposta va anar a càrrec del tinent d'alcalde d'alcalde de Comerç, Civisme i Promoció de la
Ciutat, Sr. Ramon Castellano, qui va indicar que en data 17 de març de 2017 es va aprovar,
mitjançant Decret d’alcaldia, l’inici de l’expedient de redacció de la modificació de l’Ordenança
general  de serveis  funeraris  i  nomenament  de la Comissió d’estudi.  El  document  inicial  de
revisió de l’Ordenança es va publicar a finals del mes de març de 2017l, obrint un període de
consultes on la ciutadania podia aportar  les seves propostes a través de la nova plataforma
digital Gavà Participa-Gavà Decideix, donant compliment a l’article 133 de la Llei 39/2015 de
procediment  administratiu  comú de  les  administracions  públiques,  que  demana  habilitar  un
espai de consulta ciutadana prèvia a l’aprovació inicial de la normativa municipal que no sigui
el ROM i que no tingui contingut econòmic. La data de finalització per aquestes aportacions va
ser el 20 d’abril de 2017.Durant el període de consultes es van rebre un total de 12 propostes,
les quals van ser analitzades per part dels serveis jurídics, i de les quals se’n van acceptar 9 i 3
van ser  rebutjades.  El  motiu  de la  seva acceptació i  rebuig es  pot  consultar  a  través  de la
plataforma digital Gavà Participa-Gavà Decideix. Paral·lelament val a dir que el 18 de juliol de
2017  el  Govern  de  la  Generalitat  de  Catalunya  va  aprovar  la  Memòria  preliminar  de
l’avantprojecte de llei sobre serveis funeraris. Actualment està en consulta pública oberta fins al
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30 de setembre al web del Portal Participa. Aquesta iniciativa legislativa segurament ajudarà a
afavorir la competència efectiva entre les empreses que ofereixen serveis funeraris, vetllar pel
benestar  dels  usuaris  i  reforçar  la  seguretat  jurídica  amb  un  marc  normatiu  més  clar  i
harmonitzat.  No  obstant  això,  davant  la  incertesa  del  calendari  d’aprovació,  que  es  podria
demorar  en  el  temps,  el  Govern  Municipal  és  partidari  de  continuar  amb  els  tràmits  de
modificació  de  l’Ordenança  general  de  serveis  funeraris,  que  es  resumeixen  de  la  forma
següent:  -  Redacció  del  text  de  modificació  de  l’Ordenança  general  de  serveis  funeraris,  -
Aprovació inicial al Ple Municipal, -Informació pública / Audiència als interessats, -Aprovació
definitiva de la modificació de l’Ordenança.

Finalment, per acabar el torn de preguntes d'ERC,  la  regidora Sra. Marta Jiménez va formular
el darrer prec en el que va manifestar que la piscina municipal de can Tintorer està en obres des
de l’estiu. La planificació quant a la durada de les obres no s’ha acomplert, perquè durant l’estiu
gairebé no s’hi va treballar, i de fet encara no s’han acabat. Hem rebut queixes de pares i mares
d’escoles de Gavà perquè a causa d’aquest retard, els cursos de natació que es fan en algunes
escoles s’han hagut de postposar, almenys, fins al 23 d’octubre, i encara no saben si aquesta
data es mantindrà o encara es retardarà més. Per aquest motiu formulem el següent prec: Instem
el govern local a tornar a acabar de forma immediata les obres a la piscina de can Tintorer, per
tal que l’activitat de piscina dels infants que van a les escoles locals es pugui desenvolupar
normalment l’abans possible.

Sobre aquest prec el Sr. Miquel Àngel Díaz, digué que les obres de la piscina de Can Tintorer
s’estan allargant més del previst per causes alienes a la voluntat de l´Ajuntament, per problemes
del contractista. Aquest no va trobar els materials i proveïdors necessaris per poder treballar
durant el mes d’agost i per això encara estan d’obres. L’ajuntament ha pres diverses mesures
perquè  finalitzin  el  més  aviat  possible  i  s’ha  compromès  a  que  la  data  prevista  fos  el  23
d’octubre. Es va estudiar la possibilitat de traslladar els cursets que començaven a l’octubre a la
Nova  Piscina,  però  això  no  ha  estat  possible  per  un  problema  d’espai.  Hi  hauria  hagut
sobresaturació i  originat  més  molèsties  a  tothom.   De  totes  maneres  els  abonats  continuen
podent utilitzar la Nova Piscina i ens consta que així ho fan. 

Conclòs el torn del grup d'ERC, va començar el corresponent al grup municipal de Gavà, Sí Se
Puede.  El regidor d'aquest grup Sr. Juan Carlos Bondia Garcia, va formular el primer prec
indicant que el ayuntamiento Gavà instaló una máquina de climatización en la sala del gimnasio
de la Bóbila hace unos meses. Esto produjo que parte del circuito de la instalación pasara por
los vestuarios y duchas del estadio, quedando al descubierto y sin ningún tipo de cerramiento en
la zona de los vestuarios,  según se puede apreciar en las fotos. Así  mismo también existen
quejas por el derroche de agua que existe en la duchas a consecuencia de la falta de constancia
en la temperatura del agua.  Desde nuestro grupo municipal y tras reunirnos con diferentes
usuarios y usuarias de estas instalaciones municipales, rogamos:  Que se realicen las acciones
necesarias para cerrar los huecos creados hacia la calle por la instalación de la climatización en
la zona de los vestuarios antes de que llegue el invierno. Que se instalen, en la medida de lo
posible, pulsadores termostáticos en las duchas de las instalaciones deportivas municipales, ya
que  en  la  actualidad  la  termperatura  de  las  duchas  no  es  constante  y  esto  provoca  que  se
derroche mucha agua en invierno.
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Va respondre aquest prec el  Sr. Miquel Ángel Diaz, dient que la instalación de la climatización
ha sido una mejora importante para el gimnasio y sus usuarios.Tiene razón que faltaba una
chapa que se tenía que haber colocado para mejorar la climatización del vestuario, pero esta
mañana ya se ha procedido a colocarla. Respecto del tema de los pulsadores termostáticos y las
temperaturas de las duchas , comentarle que una de las duchas de la instalación ya tiene un
pulsador termostático, pero falta colocarlo en las otras. Es una mejora que tenemos pendiente y
que como usted dice es importante de cara al ahorro de agua. Este año hemos realizado una
importante inversión de 400.000 € en mejoras para los equipamientos, tanto deportivos como
socioculturales. Es una inversión que continuaremos realizando los próximos años, en la medida
de nuestras posibilidades económicas  y tomamos nota de su propuesta que nos permite mejorar
nuestros equipamientos públicos.
  

Contestat el prec, el mateix regidor de GSSP va passar a formular un segon en el qual, expressà:
Cada semana el Teatre Maragall da a conocer diversos espectáculos culturales de teatro, danza,
música,  canto  y  cine  entre  otros.En  muchas  ocasiones  podemos  comprobar  que  la  sala  no
consigue  llenar  su  aforo  de  534 butacas,  quedando muchas  localidades  vacías,  a  pesar  del
esfuerzo  de  técnicos,  y  demás  interlocutores  en  promocionar  los  eventos.Desde  el  grupo
municipal Gavà, Sí se puede realizamos el siguiente ruego: Que el Ayuntamiento de Gavà cree
una fila de asientos gratuita destinada a los y las estudiantes del municipio. Que esta fila sea
para que cualquier estudiante matriculado en Gavà pueda asistir y disfrutar del evento, así como
ver lo que sucede detrás de los bastidores. Que el Ayuntamiento de Gavà concierte acuerdos con
las compañías de cultura, ocio cultural y centros escolares para promocionar y enseñar a las y
los estudiantes todo lo que sucede dentro y fuera del escenario. Con la intención principal de
acercar  la  cultura  a  todas  y todos los  alumnos  y alumnas  de Gavà,  y  así  conseguir  mayor
participación de la gente joven en las compañías de artes escénicas de nuestro municipio.

El Sr. Geman Barrena, digué que l’Espai Maragall es un reconocido centro de artes escénicas, y
es verdad, no siempre se llena. En todo caso, tengamos en cuenta que el aforo es de más de 500
personas  y por  tanto,  programar  una  obra  de  teatro  con una  asistencia  de unas  250 o 300
personas sería visto como una muy buena entrada en cualquier otra sala de actos.El colectivo
joven es uno de los retos del departamento de cultura por lo que se refiere a la programación de
l’Espai Maragall,  ya  que en general el teatro y las artes escénicas son tipos de espectaculos
donde no existe una gran oferta y cuando la encontramos suelen estar muy solicitadas y en
consecuencia los precios de los caches de los artistas son muy altos. Por poner un ejemplo, este
año hemos programado la actuación de un conocido youtuber llamado “Auron Play”. El público
objetivo eran chicos y chicas de entre 12 y 17 años. El precio de la entrada estaba fijado en este
caso por el artista en 25 euros por persona, es decir, un precio muy alto comparado con todo el
resto de programación de l’Espai Maragall. Pues bien, el resultado fue que la sala tuvo un 90%
de aforo completo.En cuanto a su propuesta de ofrecer una fila cero gratuita para los joevenes,
creemos  que  no  es  la  mejor  manera  de  resolver  el  problema  de  la  asistencia  en  el  Espai
Maragall.  Además,  deberiamos  de  preveer  unos  precios  públicos  a  coste  cero,  ya  que
actualmente tenemos la obligación de cobrar un precio público. De todas formas, como usted
bien  sabe  existen   descuentos  especiales  a  los  jovenes  que  quiern  acceder  a  la  compra  de
entradas  de  la  mayoría  de  obras  programadas.De  todas  formas,  nuestro propósito  es  seguir
buscando la manera para acercar el arte escenico a nuestros jóvenes y estaremos atentos a las
diferentes ofertas y por otro lado aprovecharemos el nuevo impulso que se le quiere dar a la
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Oficina de Difusió Artística de la Diputació de Barcelona para trabajar con ellos sobre como
atraer a más público joven al teatro. 

Novament és el Sr. Juan Carlos Bondia qui intervé plantejant el següent:  Un valor refugio de
futuro ha sido siempre, y lo será por mucho tiempo, el tema de la educación. En multitud de
métricas y estadísticas oficiales queda claro que la gente que no tiene estudios o que tiene
estudios  básicos,  al  final  obtiene  peores  trabajos  y  eso  se  traslada  o  se  traduce  en  peores
condiciones  laborales  y  peores  retribuciones  económicas.  La  ESO  es  una  etapa  educativa
obligatoria y gratuita que completa la educación básica. Cada año por diferentes circunstancias,
existen variaciones en las matriculaciones y muchos estudiantes de la ESO no terminan sus
estudios en Gavà, con lo que quedan limitadas sus opciones formativas oficiales y de búsqueda
de empleo.Desde el grupo municipal Gavà, Sí se puede realizamos la siguiente pregunta:¿Qué
número de estudiantes por centro hay matriculados desde infantil P3 hasta Bachillerato, CFGM,
PFI y GES (escuela de adultos)  en los centros públicos de Gavà para el  curso 2017/2018?
Respecto a los cursos anteriormente descritos ¿Qué porcentaje de abandono escolar hubo en el
curso 2016/2017? 

Para contestar esta primera pregunta -va dir el Sr. Miquel Àngel Diaz-  tendría que leerle un
listado largo de datos de matrículas que son de difícil retención. Si le parece bien le paso por
escrito la relación de alumnos por curso y centro escolar, tanto públicos como concertados, para
que usted pueda analizarlos. De todas maneras comentar que el número total de estudiantes de
Gavà, son 8.412, de P3 a Bachillerato y ciclos formativos. Además hay 31 alumnos de PFI y
291 que cursan estudios en la Escuela de Adultos. Comentar también que el alumnado de Gavà
ha crecido ligeramente respecto al del curso anterior en todas sus etapas, y tanto en la pública
como la concertada. Este hecho muestra la buena salud de nuestro sistema educativo, y nos
hemos  de  alegrar  que  este  año haya  más  oferta  pública,  con  un  nuevo grupo de  P3 en  el
Marcel·lí  Moragas,  y  el  inicio  del  Instituto-Escuela  Gavà-Mar.  Con  respecto  a  los  cursos
anteriormente descritos ¿Qué porcentaje de abandono escolar hubo en el curso 2016/2017?. El
abandono escolar es un dato importante que nos cuesta mucho tener, como usted ya sabe ya que
no es la primera vez que nos lo pide, porque los servicios educativos territoriales no nos lo
facilitan. Lo hemos vuelto a preguntar y la respuesta ha vuelto a ser negativa. Como ahora
estamos  haciendo  el  Proyecto  Educativo  de  Ciudad  hemos  realizado  un  diagnóstico  de  la
educación en Gavà.  Los datos que tenemos son del curso 2014-2015, y el abandono en Gavà
fue del 2,1% similar al resto de territorios del Baix Llobregat analizados. Para poder disminuir
el abandono escolar me gustaría comentarle la existencia de un programa de diversificación
escolar para jóvenes que tienen problemas para acabar secundaria. Es el programa Jove Avança,
que facilita prácticas a estos jóvenes en la administración y empresas colaboradoras. También
tenemos otros programas, como el Método Glifing que ayuda en el proceso de aprendizaje de la
lectura. Los problemas de lectura influyen mucho en el fracaso y abandono escolar y buenas
estrategias  de  aprendizaje  y  la  detección  precoz  de  los  mismos  son  básicos  para  el  éxito
posterior.

La quarta intervenció corresponent a GSSP va anar a càrrec del Sr. Miguel Herrera Díaz,  qui va
exposar el següent: Hace unos días todos los grupos municipales, y los miembros del gobierno,
recibimos un mail del vecino J.P.G. (dado que hay datos personales no adjuntamos el mail, pero
hacemos entrega en mano de una copia del mismo a los miembros del gobierno durante el
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pleno) denunciando una situación que le viene sucediendo desde hace ya 2 años. Este vecino ha
denunciado en repetidas ocasiones las molestias de un bar que no respeta el descanso de las y
los vecinos y con una clientela que tampoco lo respeta, manteniendo la terraza operativa hasta la
1:30 o 2:00 a  lo  que hay que añadir  el  tiempo (y el  ruido)  que realizan posteriormente  al
recogerla y haciendo por lo tanto ruido hasta altas horas de la madrugada. Si bien es cierto que
este vecino se ha interesado en los horarios legales para el uso de terrazas, y se ha puesto en
contacto con policía y ha realizado instancias al  Ayuntamiento de Gavà para encontrar  una
posible  solución,  ha  encontrado  respuestas  que  son  excusas,  pero  en  ningún  momento  ha
obtenido una solución. Ha realizado más de 6 instancias, y se ha reunido con algunos concejales
del gobierno, tanto del PSC como de CiU, y siguen sin darle ninguna solución.  Así pues, tras la
lectura del mail y ante la pasividad de su gobierno con los problemas de este vecino, desde
Gavà,  Sí  se  puede  PREGUNTAMOS:   -Teniendo en cuenta  que todas/os  las  presentes  ya
conocemos la legalidad vigente respecto a este tema, y por lo tanto pueden ahorrarse en la
respuesta  toda  la  parrafada  legal  ¿qué  solución  real  pretende  dar  el  Gobierno  de  Gavà  al
problema del vecino J.P.G? 

Va contestar la pregunta la Sra. Rosa Mª Fernández, dient que l’administració pública serveix
amb objectivitat als interessos generals, i aquest és l’eix sobre el ha d’actuar l’administració
pública. La conseqüència immediata es que l’administració no gaudeix d’un grau d’autonomia
de la voluntat similar al que podem gaudir els subjectes de dret privat. La nostra actuació com
administració ha de ser objectiva i proporcional. La nostra ordenança municipal sobre els usos
de les vies i dels espais públics, regula als seus articles 28 a 31, la col.locació de terrasses,
mobiliari, instal·lacions i altres elements a les vies i espais públics. Hem de tenir present que hi
ha  determinades  zones  de  la  ciutat,  que  son  eixos  comercials,  peatonalitzats,  on  es  genera
activitat econòmica local, de la que viuen molts veins i veïnes de la ciutat. En aquests eixos de
la ciutat, tota la ciutadania gaudeix en familia i amb amics de moments lúdics a la nostra ciutat. 
Aixi  mateix,  l'ordenança municipal  regula els  horaris  per fer  comptabibles aquests diferents
usos. Aixi mateix, en ocasions aquest interès i dret del col·lectiu, no es el mateix que l’interès
particular d'algún veí.  Amb l'ànim de millora, estem inmersos en plena fase d'elaboració de
l'Ordenança municipal de terrasses, per tal de trobar l'equilibri entre les diferents necessitats
existents a la ciutat.

Per acabar el  torn de precs i  preguntes de GSSP, també el Sr.  Miguel  Herrera,  va explicar
prèviament a la pregunta que més endavant formula que fent  una passejada per Gavà es pot
observar gent realitzant venda de fruites, verdures i hortalisses en garatges i en els baixos dels
seus domicilis.  Això ha portat  a molts  i  moltes  comerciants a plantejar  queixes per aquesta
situació ja que les i els comerciants paguen tots els impostos corresponents al desenvolupament
de la seva activitat mentre que la venda que es realitza en baixos i  garatges no realitzen el
pagament de cap impost. A més desconeixen la normativa que regula aquesta situació, i per tant
desconeixen si la situació és legal o no. A la mateixa vegada se suposa que la venda particular
de verdures i fruites en garatges i habitatges la realitzen agricultors/as de la ciutat de Gavà que
venen els seus propis productes que ells/as mateixes conreen i recol·lecten; però segons ens
informen agricultors i comerciants aquesta situació no és certa ja que es venen productes que
són comprats en Merca Barna, que no estan conreats a Gavà, i ni tan sols conreats en el Parc
Agrari, ja que en moltes ocasions són productes de fora de temporada. Per aquests motius des de
Gavà, Sí se puede PREGUNTEM: -Quin és el nombre de venedors/as que realitzen aquest tipus
de venda privada en garatges o domicilis a la nostra ciutat? -Quina regulació o legislació empara
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suposadament aquesta activitat a la nostra ciutat? -Quina solució pretén donar el Govern de
Gavà a aquesta situació i a la queixa d'agricultors i comerciants? 

El Sr. Castellano fa avinent que en el darrer Consell Municipal de Comerç, celebrat al mes de
setembre de 2017, es va plantejar per part  d'alguns assistents,  la qüestió relativa a la venda
directa de productes agroalimentaris per part de la pagesia de Gavà, bé directament en el lloc de
producció, bé en el portal dels habitatges on tenen fixada la seva residència. En aquest sentit, es
va posar de manifest que es tracta d'una pràctica habitual de la pagesia de Gavà, molt arrelada en
el temps (probablement des de tres o més generacions anteriors) i tolerada des de sempre per
l'Ajuntament de Gavà.  D’acord amb les dades obtingudes l’any 2015, i tenint en compte que és
un nombre variable, s’han comptabilitzat uns 18 punts de venda de productes de proximitat en
domicilis i/o garatges dels propis pagesos.  La preocupació per les condicions d'exercici de la
venda directa és molt recent en el nostre país. La legislació tant a nivell autonòmic com estatal o
Europea no és  ni suficient ni prou aclaratòria. En aquest sentit, s'ha de precisar que la normativa
comunitària exclou de la seva regulació a la venda directa de productes agroalimentaris, si bé
això  no  significa  una  renúncia  a  les  facultats  relatives  al  control  de  la  seguretat  i  higiene
alimentàries. S'ha delegat en els Estats membres la regulació d'aquests aspectes pel que fa a la
venda  directa.  A  Catalunya  el  Decret  de  la  Presidència  24/2013,  de  8  de  gener,  sobre
l'acreditació de la venda de proximitat de productes agroalimentaris, fixa com a línies d'actuació
la  priorització  d'iniciatives  de  foment  de  la  transformació  agroindustrial  que  comporti  més
participació dels productors en els valors afegits dels productes i el foment de la millora de les
condicions en que es fa la transformació i la comercialització de la producció agroalimentària.
En definitiva, com s'indica en dita exposició de motius del Decret 24/2013, de 8 de gener, el que
es pretén és incrementar la renda de les explotacions agràries, per tal de donar viabilitat al sector
i fomentar la seva competitivitat, a la vegada que permet oferir als consumidors productes amb
un valor de proximitat i d'informació sobre la seva procedència i elaboració.  En aquests darrers
mesos estem mantenint reunions amb d’altres organismes, entre d'altres l’Oficina comarcal al
Baix Llobregat del Departament d’Agricultura, el Consorci del Parc Agrari del Baix Llobregat,
la Cooperativa Agropecuària de Gavà i diferents regidors dels municipis de la zona Delta del
Llobregat (Viladecans, Sant Boi i El Prat de Llobregat) per estudiar la possibilitat que a nivell
local hi hagi un procediment per regularitzar aquesta activitat en coordinació i supervisió del
Serveis  Territorials  de  Barcelona  del  Departament  d'Agricultura,  Ramaderia,  Pesca  i
Alimentació de la Generalitat de Catalunya. Així mateix, des de Secretaria de l’Ajuntament de
Gavà s’està preparant una nota informativa relacionada amb la resolució d’aquesta qüestió. 

Finalment, li va correspondre fer ús de la paraula al Grup Municipal del PP. En una primera
intervenció, la regidora del PP  Sra. Mónica Parés, formulava a l’equip de govern el prec de que 
cada vegada són més els usuaris dels serveis municipals que fan ús de la bicicleta per desplaçar-
se. Un dels serveis més visitats és la OAC de l’Ajuntament.Es per tot l’exposat, que el Grup
Municipal  Popular  presenta  el  següent  prec:   Que  el  Govern  Municipal  instal·li  uns  punts
d’ancoratge per l’aparcament de bicicletes a la porxada de l’Ajuntament per tal que els usuaris
de la OAC puguin deixar els seus vehicles.

La Sra. Fernández, amb respecte aquest prec va dir que com  bé coneixen, des de el govern
municipal estem promovent i treballant per una mobilitat més sostenible, seguint un del seus
eixos,   la  promoció  de l’ús  de la  bicicleta com a mitjà  de transport  saludable i  sostenible.
Indubtablement amb la voluntat de millorar i facilitar l’ús de la bicicleta colorarem un ancoratge
prop de l’entrada de l’Ajuntament. Així mateix, i amb l'ànim de que siguin utilitzats per tota la
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ciutadania,   els  hi  recordo dos punts on existeix aparcament  de bicicletes a pocs metres de
l’entrada de l’Ajuntament: Un mòdul de Bicibox doble a la mateixa plaça Balmes, darrera de
l’Ajuntament, que ofereix aparcament segur per a fins a 14 bicicletes. A l’entrada a l’edifici de
la biblioteca, on hi ha un ancoratge que permet l'aparcament de 8 unitats més d’aparcaments de
bicicletes convencionals

A continuació intervé, en segon lloc, el regidor Sr. Josep Llobet Navarro amb el següent prec:
Que  el  Govern  Municipal  realitza  tasques  periòdiques  de  reparació,  manteniment  i  –  o
instal·lació de mobiliari urbà. Fa uns dies, es va instal·lar un banc a la Rambla Pompeu Fabra
amb Carrer Jaume I marcat per la inclinació del terreny el que fa que la ubicació escollida no
sigui la més adequada per la finalitat dels bancs a la via publica com de ser el descans dels veïns
i veïnes. Es per tot l’exposat, que el Grup Municipal Popular presenta el següent prec:  Que el
Govern Municipal revisi la instal·lació del banc de la Rambla Pompeu Fabra amb Carrer Jaume
I i es consideri la seva reubicació

Sr. Llobet – va dir la Sra. Badia-   li comuniquem que es revisarà aquesta instal.lació que es va
realitzar arrel d'una petició veïnal i es procedirà a la seva reubicació, si s'escau.

En  un  nou  prec,  també  a  càrrec  del  Sr.  Llobet,  va  exposar  que  una  vegada  finalitzada  la
campanya d’estiu a la ciutat i el Pla de Mobilitat dut a terme durant els darrers mesos caldrà
conèixer la seva valoració. Es per tot  l’exposat,  que el Grup Municipal Popular presenta el
següent  prec:  Que el  Govern Municipal  presenti  una valoració del  Pla de Mobilitat  d’Estiu
d’enguany i es comprometi a la seva revisió per l'estiu 2018 tot comptant amb la participació
dels veïns i veïnes del barri de Gavamar.

La resposta, per part de  l'equip de govern, la realitza la Sra. Fernández, que textualment digué:
La campanya d’estiu d’enguany ha estat finalitzada el passat dia 24 de setembre, en aquests
moments,  els  equips  tècnics  estan  treballant  en el  seu anàlisis,  del  que realitzaràn la  seva
valoració.  Plantejant  noves  propostes  d'actuació  pel  2018.  Naturalment  ,  en  quant  tinguem
aquesta valoració i es determini les propostes d’actuació per l’estiu del 2018, tal i com ens vam
comprometre amb veïns, ho comunicarem a aquests, a comerciants i restauradors, a la resta de la
ciutadania i als grups polítics. 

Finalment i acabant el torn de precs i preguntes, la Sra. Parés,  donat que –digué–  els dies 25 i
27 d'agost es va celebrar a la nostra ciutat les Semifinals i Final de la Copa Catalunya de Fútbol
Femení. És important el foment de l'esport a la nostra ciutat i especialment, de l'esport femení.
Però també és important la projecció de la ciutat i que es conegui el compromís de la nostra
ciutat  amb  l'esport  i  en  la  igualtat,  va  preguntar:  Quins  van  ser  els  motius  pels  quals
l'Ajuntament  de Gavà no va aparèixer a la publicitat de la de la Copa Catalunya  de Fútbol
Femení tenint en compte la seva implicació en l'esdeveniment? 

El Sr. Germán Barrena va respondre, amb respecte a aquesta pregunta, que tal com vostè diu, el
passat  25  i  27  d’agost  es  va  celebrar  a  la  nostra  ciutat  les  Semifinals  i  Final  de  la  Copa
Catalunya de Futbol Femení, resultat del treball del departament d’esports per seguir reforçant la
promoció de l’esport femení a la ciutat. La Federació de Futbol és qui gestiona la publicitat de
l’event. Pel que fa a  l’Ajuntament, es va fer una rellevant presentació a la sala de plens,  als
cartells publicitaris figurava el logo de l’ajuntament de Gavà i és va fer un important treball de
difusió a les diferents xarxes socials . Per tant, entenem que la participació i la implicació de
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l’Ajuntament  de  Gavà  va  ser  prou  coneguda  per  la  ciutadania.  Pel  que  respecta  a  la
retransmissió de la Final  pel  canal  de televisió Esport3,  la publicitat  era majoritariament  de
l’organitzador, es a dir,  la Federació Catalana de Fútbol i  els seus patrocinadors.  Seguirem
treballant per donar a conèixer la nostra ciutat a través d’esdeveniments esportius de qualitat,
com va passar el cap de setmana passat amb la celebració de la Triathló, on van participar més
de 1.200 persones.

12 –   MOCIÓN  PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL DE GSSP CONTRA LOS 
PRIVILEGIOS DE LA IGLESIA: SOLICITAR LOS BIENES INMATRICULADOS 
POR LA JERARQUÍA CATÓLICA 
 
En  1998  el  Gobierno  del  Partido  Popular,  presidido  por  José  María  Aznar,  modificó  el
Reglamento Hipotecario para permitir la inscripción de templos de culto en el Registro de la
Propiedad, lo cual hasta entonces no era posible por su naturaleza históricamente pública y por
tratarse de bienes fuera del comercio. Ante la carencia de títulos de propiedad sobre estos, la
jerarquía católica resucitó el uso de dos normas franquistas e inconstitucionales en un Estado
aconfesional,  aprobadas en 1946 y 1947: los artículos 206 de la Ley Hipotecaria y 304 del
Reglamento  Hipotecario.  El  primer  artículo  equiparaba  la  Iglesia  con  la  Administración
Pública,otorgándole elprivilegio deacceder al registro dela propiedad sin necesidad de aportar
título de dominio. El segundo equiparaba los diocesanos con notarios, de forma que podrían
certificarse a sí mismos la propiedad de un inmueble no inscrito.Atravésdeesteprocedimiento
irregular, se han inmatriculado, sin aportar ningún título, miles de bienes en España de toda
índole  (40.000  en  palabras  de  la  mismaConferencia  Episcopal).  Normas  sin  duda
inconstitucionales  e  incluso  reprobadas  con  dureza  por  el  Tribunal  Europeo  de  Derechos
Humanos, declarando la nulidad de las mismas y condenando al Estado español por haberlo
permitido. 
 
Tiene que quedar claro que el posible uso litúrgico no condiciona en absoluto la propiedad, que
muchos de ellos han sido construidos y restaurados con dinero público o del pueblo, que sobre
la  inmensa  mayoría  de  los  mismos  recae la  responsabilidad pública  de  su tutela  cultural  y
patrimonial y, finalmente, que consta fehacientemente la inmatriculación de miles de bienes de
culto en manifiesto abuso de derecho y fraude de ley, tanto por la fecha de su inmatriculación
(antes de la reforma de 1998), como por no haber sido poseídos nunca por la jerarquía católica
(solares,  viviendas,  caminos,  cementerios,  jardines,  frontones,  locales  comerciales  o  plazas
públicas), ni, en todo caso, haber documentado de forma fehaciente su propiedad. La presión
ciudadana  y  política  ha  destapado numerosos  escándalos  en  todo el  Estado,  provocando la
aprobación  de  la  ley 13/2015,  que  modifica  la  Ley Hipotecaria  para  eliminar  el  privilegio
registral mencionado y evitar de esta forma un posible recurso de inconstitucionalidad. Pero lo
hace sin efectos retroactivos, con quese produce una amnistía registral sobrelos miles debienes
inscritos por la Iglesia Católica durante todo su periodo de vigencia. 
 
Se  ha  solicitado  al  Gobierno  central  en  repetidas  ocasiones  una  lista  de  los  inmuebles
inmatriculados por esta vía, con el fin de poder conocer la magnitud real de esta privatización,
el coste social derivado de la descapitalización sufrida, contrastar su titularidad y actuar en su
contra  cuando su  naturaleza  pudiera  ser  pública.  Los  parlamentos  de  País  Vasco,  Navarra,
Aragón,  Canarias  o  Baleares  ya  han  aprobado  leyes  para  solicitar  esta  información  a  los

Plaça de Jaume Balmes, s/n Tel:93 263 91 00 ajuntament@gava.cat

08850Gavà Fax: 93 263 91 08 www.GavaCiutat.cat



decanatos  de  sus  colegios  registrales.  Del  mismo  modo  ha ocurrido  en  muchos  municipios
detodo el territorio del Estado con el apoyo de todos los partidos políticos. Muchos de estos
bienes  ya  han  sido  impugnados  y  otros  recuperados  para  el  dominio  público.  Pero  apenas
conocemos una mínima parte del patrimonio privatizado mediante este procedimiento, lo cual
obliga a tenerlos que solicitar en cadaAyuntamiento. 
 
Por todo esto, el grupo municipal de Gavà, Sí se puede propone al Ayuntamiento de Gavà la
adopción de los siguientes: 
 
ACUERDOS: 
 
Primero.-Solicitar a los poderes públicos que adquieran, de los Registros de la Propiedad, la
lista de los bienes  inmatriculados por la  Iglesia  Católica en sus  diferentes  denominaciones:
Diócesis,  Obispado o similares,  al  amparo y durante la vigencia del artículo 206 de la Ley
Hipotecaria, manifestando la necesidad de que se dé a conocer a nivel estatal el listado completo
de  estos  bienes  y  los  posibles  procedimientos  de  impugnación  para  la  recuperación  de  los
mismos para el dominio público. 
 
Segundo.-Que  el  Ayuntamiento  dé  traslado  de  esta  moción  a  la  Coordinadora
RECUPERANDO (coordinadorarecuperando@gmail.com). 
 
Tercero.- Trasladar este acuerdo a los grupos políticos del Congreso de los Diputados, a los
grupos políticos del Parlamento de Cataluña, al Gobierno de la Generalitat de Cataluña, a los
Consejos Comarcales y el los ayuntamientos colindantes a nuestra ciudad. 
 
Cuarto.-Comunicar este acuerdo a toda la ciudadanía a través de todos los medios municipales:
televisión, prensa digital y en papel, radio, internet y cualquiera otro medio de comunicación
municipal .
 
La declaració política va ser aprovada per tretze (13) vots a favor (8 PSC, 3 ERC i 2 GSSP), cap
en contra i set (7) abstencions (3 C’s, 2 PP i 2 CiU), donant-se per tant el vot favorable de la
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en
aquest moment– a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley
7/1985,  de 2 de abril,  Reguladora de las Bases del Régimen Local,  i  l’art.  114.1 del  Decret
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim
local de Catalunya.
 

--------

Un cop realitzada  la lectura de la Declaració Política per part del Sr. Miguel Herrera, de GSSP,
intervé el Sr. Ramon Castellano del grup municipal de CiU, que digué com és habitual fan una
persecució a l'Església Catòlica, i una discriminació a la comunitat cristiana del nostre país i de
la nostra ciutat,  atès que igual  que els  grups municipals poden participar el  qualsevol  festa
invitats  per  qualsevol  comunitat  religiosa,  vostès  poden  participar  en  totes  excepte  en  les
catòliques.  Afegeix que  la  supressió  de  l'exempció  de  l'IBI    i  qualsevol  altre  mesura  s'ha
d'incloure  dins d'un replantejament global de la seva finançament. Afegeix que els acords amb
la Santa Seu vigents, són  de l'any 79, i poden ser replantejats ja que no hi ha res etern i sagrat, i
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els convida a que normes del 78-79, com pot ser la sagrada Constitució Espanyola hi ha el
mateix interes en modificar-la. Continua dient que cal tenir present la funció social de l'Església
que, junt a altes associacions i en aquests moments de crisi fan una gran labor social i que no
tots els bens de l'església catòlica poden tenir el mateix tractament fiscal, cal diferenciar entre
els que formen part del nostre patrimoni històric i cultural, dels que fan una tasca social, del que
són d'ús privatiu per al seus membres, considera que el problema de finançament dels municipis
es degut a diversos factors, per la qual cosa es necessària una reforma dintre del marc de la
normativa catalana i estatal, i anima a GSSP a que s'apunti a que els catalans puguin administrar
els seus propis recursos, per la qual cosa s'abstindrien.

A  continuació   intervé,  pel  grup  municipal  del  PP,  la  Sra.  Mónica  Parés,  que  manifesta
textualment:  « Permítanme que les diga que no han sido muy originales en su Declaración
Política y que otros partidos se les han adelantado en su debate. Recordamos la Comisión de
Justicia  del  Congreso  de  los  Diputados  en  la  que  ya  se  debatió  en  el  mes  de  febrero  una
Proposición  No  de  Ley  al  respecto  presentada  por  el  Partido  Socialista.  Nos  que  la
inmatriculación de los bienes de la Iglesia sólo sea inconstitucional cuando Gobierna el PP.
Porque durante el Gobierno socialista nadie dijo nada… Ya, ya, ustedes no estaban pero quizás
otros  que  hoy  le  apoyen  ya  tenían  representación  parlamentaria.  Pero  es  que  además,  no
sabemos con qué fin se quiere tener esta información cuando lo que sí ya deberían saber es la
gran  labor  social  que  realiza  la  Iglesia  en  nuestro  país.  Además,  les  recordamos  que  el
Gobierno, como ustedes mismos reconocen, modificó la Ley Hipotecaria en 2015. En todo caso,
no sé dónde ven el abuso de derecho, el fraude de ley y menos, la posibilidad de aplicar una ley
con efectos retroactivos que esto no sucede en las democracias más o menos maduras como la
nuestra.  Por  todo,  entendemos  que  no  procede  reclamar  la  titularidad  del  los  bienes
inmatriculados y además, la legislación hipotecaria prevé mecanismos para estos fines como es
la vía judicial y nuestro voto será la abstención.”

Després intervé, per part del grup municipal d'ERC, el Sr. Andreu Pérez  per manifestar que
votaran favorablement.

Pel grup municipal del PSC intervé el Sr. Miquel-Àngel Díaz que manifesta que es tracta d'una
iniciativa que no va contra l'Església catòlica, sinó contra uns privilegis que s'han acumulat en
aquest país al llarg de la historia, si bé és cert que a l'època de la transició es partia de una
situació que tots coneguda, ara és el moment que una societat laica no pot donar privilegis a una
confessió religiosa, Continua dient que, per exemple, la mesquita de Cordoba és va fer amb
aquest procés per 30 €, s'esta parlant de bens que històricament eren de culte religiós, però molt
sovint eren les comunitats els que ho pagaven, per tant, en un procés impulsat pel Sr. Aznar en
el seu moment es va facilitar aquest procés. Afegeix que ha estat el partit socialista el que ha
tingut la iniciativa de que el Govern de 'l'estat faci un llistat de tots els bens, per veure quants
han estat legítimament passat a l'església catòlica, i quals no; per desgracia  PP i C's van votar
en contra. 

Torna a intervenir el ponent Sr. Herrera, que manifesta que els privilegis són privilegis, i que
entén que a CiU i PP li semblen be, i diu, adreçant-se al Sr. Castellano,  que si el seu grup
municipal no participa en algunes activitats i no en altres és perquè consideren que hi ha sectors
de  la  població  que  necessiten  més  visualització  que  altres,  un  sector  privilegiats  i  conegut
socialment com l'església catòlica, no creu que necessiti la visualització que pugui fer GSSP.
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Afegeix respecte al PP , recorda que va ser Aznar el que el el 98  va ressuscitar aquestes dues
lleis franquistes, per supòsit 'imaginava que no li semblaria mal al PP aquesta resurrecció i que
li semblaria mal que GSSP presentaran aquesta moció. Ja que en cas contrari significaria que
alguna cosa no estava fen be el seu grup.

Finalitza el punt amb una intervenció del Sr. Miguel Ángel Ibáñez, del C'S, per una qüestió
d'ordre, ja que s'havia fet al·lusió a que el seu grup municipal votaria en contra, però no han fet
cap intervenció i ratifica que el seu vot serà  abstenció. 

13 –   DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D'ERC EN 
SUPORT A LA PETICIÓ DE DEPANA D’AUGMENTAR LA PROTECCIÓ DEL 
DELTA DEL LLOBREGAT
 
Exposició de motius
 
El  7  de setembre  la Comissió  de Peticions  del  Parlament  Europeu va donar audiència  a  la
Petició núm. 623/2016, sobre la situació de la queixa EU-Pilot 5866/13/ENVI relativa al delta
del  Llobregat,  presentada davant  la Comissió  Europea,  referent  a la deficient  protecció que
posseeixen els espais naturals del Delta del Llobregat i l’incompliment que això suposa de les
Directives comunitàries.

La  Petició  respon  a  una  Queixa  presentada  per  l’esmentada  entitat  fa  5  anys  a  la  CE per
demanar empar a a l’òrgan legislatiu de la UE. El desenvolupament de la legislació Europea en
matèria mediambiental ha estat crucial en la preservació de l’entorn natural, fins al punt que el
seu  marc  de  protecció  (la  Xarxa  Natura  2000,  RN2000)  està  per  sobre  del  sistema  jurídic
nacional. Es tracta d’una gran aportació a la conservació d’espais i espècies per compensar el
desinterès de certs ens locals. Aquest esforç de conservació no ha passat per alt per als Estats, ni
pels lobbies de pressió desenvolupistes. Així, pràcticament tots els Estats membres han passat
per l’alt Tribunal de Luxemburg per l’incompliment d’aquestes Directives.
 
L’Estat espanyol va tenir el dubtós «honor» de ser el primer condemnat (Marismas de Santoña).
La Generalitat de Catalunya no ha estat menys en el seu marc territorial, amb l’emblemàtica
condemna del canal Segarra-Garrigues. La Unió Europea ja va obligar en el 2006 a incrementar
la  RN2000  a  Catalunya,  inclòs  el  Delta  del  Llobregat.  No  obstant  això,  l’augment  de  la
superfície protegida al Delta no van servir per pal·liar els efectes negatius que han anat produint
les grans infraestructures deltaiques (el port, l’aeroport, polígons industrials, carreteres…) sobre
el  territori.  Al  llarg  del  temps,  els  diversos  governs  han  prioritzat  les  execucions
d’infraestructures que necessitava Barcelona abans que complir amb les Directives europees.
Els  diversos  responsables  s’han  negat,  sistemàticament,  a  aplicar  criteris  científics  en  la
delimitació i en la protecció dels espais naturals.
 
La queixa es va fer per incompliment per part de l’Estat espanyol de la Directiva 2009/147/CE
relativa  a  la  conservació  de  les  aus  silvestres  en  diversos  articles,  per  no  prendre  mesures
suficients per mantenir i adaptar les poblacions que viuen en el Delta i que estan contemplades
en l’Annex I de la Directiva, així per no declarar suficients zones de reproducció i descans per a
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aquestes espècies. Així mateix, sosté que el Govern de la Generalitat de Catalunya ha incomplit
també la Directiva Aus en prevaler criteris urbanístics sobre els científics a l’hora de delimitar
les  zones  a  protegir.  Igualment,  considera  que  les  autoritats  espanyoles  han  incomplit  la
Directiva 92/43/CEE relativa a la conservació d’hàbitats naturals i de la fauna i flora silvestres,
per no establir-se el Pla Especial per a l’ordenació dels recursos naturals de la zona, malgrat l
compromís adquirit davant la Comissió en el marc de la Declaració d’Impacte Ambiental per a
l’ampliació  de  l’aeroport  del  Prat  (Barcelona),  de  la  qual  ja  han  transcorregut  més  de  14
anys.Davant la lentitud i falta d’informació sobre la Queixa presentada en 2012 (EU-Pilot amb
referència 5866/13/ENVI), la peticionària pregunta si la Comissió ha estudiat el compliment
dels compromisos adquirits en la DIA de l’ampliació de l’aeroport del Prat i el desviament del
riu Llobregat; si la Comissió considera que en aquest espai natural s’han complert els articles 2,
3 i 4 de la Directiva Aus, així com els apartats 2º i 4º de l’article 6 de la Directiva Hàbitats, i
finalment es pregunta si la Comissió estudia obrir procediment d’infracció a Espanya.
 
DEPANA porta anys de denúncies i defensant l’aplicació d’aquestes obligacions en el conjunt
d’espais naturals catalans i de forma molt especial en el Delta del Llobregat.
 
La vista de la Petició ha suposat un pas ferm i decisiu en l’objectiu d’obligar al fet que siguin
complerts els compromisos adquirits per l’Estat espanyol i per la Generalitat de Catalunya amb
aquests espais naturals.
 
Vist tot això, i a l’espera de la decisió del Comitè de Peticions del Parlament Europeu, i de la
resposta de la Comissió Europea, el Grup d’ERC a l’Ajuntament de Gavà, proposa l’adopció del
següent
 
Acord
 
El Ple de l’Ajuntament de Gavà dóna ple suport a les reivindicacions de DEPANA davant de la
Comissió Europea, i exigeix a les administracions supramunicipals augmentar de forma adient
la protecció dels espais naturals del Delta del Llobregat.
 
La declaració política va ser aprovada per setze (16) vots a favor (8 PSC, 3 C's, 3 ERC i 2
GSSP), cap en contra i quatre (4) abstencions (2 PP i 2 CiU), donant-se per tant el vot favorable
de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents
–en aquest moment– a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la
Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim
local de Catalunya.

--------

Un cop realitzada  la lectura de la Declaració Política per part del Sr. Albert Massana, de ERC,
intervé el Sr. Antoni Rafanell, de CiU, que manifesta que el seu grup esta d'acord amb la qüestió
de fons de la moció, però no han de tirar els mobles contra la Generalitat atès que hi ha moltes
matisacions en aquest tema, considera que la qüestió del port i l'aeroport han perjudicat molt a la
contaminació, i consideren que 'han de descentralitzar a Catalunya, però la moció s'ha deixat
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uns punts fonamental com el canal  Segarra-Garrigues o la pagesia del Delta del Llobregat, per
això el seu vot serà d'abstenció.

A  continuació   intervé,  pel  grup  municipal  del  PP,  la  Sra.  Mónica  Parés,  que  manifesta
textualment:  «En  aquesta  ocasió,  ens  abstindrem  en  la  votació  doncs  son  diverses  les
administracions  implicades  a  les  quals  ja  se'ls  ha  demanat  respostes  com és  el  Comitè  de
Peticions del  Parlament  Europeu i  la Comissió Europea. Per tant,  sent  conscients de que la
protecció del medi  ambient  i  la defensa del  Delta de Llobregat ha de ser  tractat de manera
transversal, amb la complicitat també dels Ajuntaments de l'entorn i especialment del veïns i
veïnes dels municipis afectats. Cal que la conscienciació de respecte, protecció i conservació del
Delta del Llobregat sigui un objectiu de tots com entenem que ja s'està fent. Sempre, intentant
trobar l'equilibri entre els diversos interessos i drets dels afectats. Per això, manifestem el nostre
compromís amb el Delta del Llobregat no només com recolzament a DEPANA sinó a totes
administracions, entitats i agents involucrats en el dia a dia i sobretot, en el seu futur en aquest
espai  natural  que tenim i  tots  hem de preservar  per  les  futures  generacions de gavanencs i
gavanenques.»

Intervé,  pel grup municipal GSSP el Sr. Herrera que textualment diu «El nostre vot serà a favor
tant per l'associació de la qual parteix la iniciativa, DEPANA, de la qual ja hem presentat en
aquest ple alguns temes; així com pel tema en qüestió, la protecció del Delta del Llobregat, un
tema preocupant i pel qual ja en alguna ocasió Gavà, Sí se Puede, s'ha hagut d'enfrontar a alguns
grups d'aquest consistori. En aquest tema sempre podran comptar amb nosaltres.

Després  intervé el  Sr.  Miguel  Àngel  Ibáñez,  de  C's,  que manifesta   que  estem davant  una
declaració política d'ERC perfectament  estructurada,  amb una exposició de motius  clara,  bé
argumentada i que sustenta un acord d'increment en la protecció  dels espai naturals del Delta
del Llobregat, amb el que C'S està d'acord,  per això el seu vot serà favorable.

Pel grup municipal del PSC intervé el Sr.  Miquel-Àngel Díaz, que manifesta que votaran a
favor, ara bé, els agradaria també matisar algunes qüestions, és veritat que a Catalunya la xarxa
comporta la conservació de més del 25% del territori, però a Espanya representa el 20% del
territori europeu protegit, però a més de la protecció legal, que és molt important, que a Gavà
comporta  com espai  emblemàtic  la  Murtra,  cal  posar  recursos  de  la  UE però  també  de  la
Generalitat,  que  no  està  per  la  labor,  si  analitzem.  Per  exemple  els  pressupostos  de  medi
ambient del 2017, comparats amb el 2010, es pot comprovar que la retallada és més de la mitat,
concretament un 60%. Considera que la Generalitat no prioritza el medi ambient, per tant, ERC
que està al Govern, abans ampliar cal posar recursos, però, a més, son les entitats municipalistes
i els ajuntaments els que paguen la factura, ja que es creen el medi ambient.

Torna a intervenir el ponent Sr. Massana, que manifesta que vol agrair als grups municipals que
donen suport, i a tots els companys que han vingut avui a donar suport al grup municipal d'ERC
davant la repressió de l'estat espanyol.

Plaça de Jaume Balmes, s/n Tel:93 263 91 00 ajuntament@gava.cat

08850Gavà Fax: 93 263 91 08 www.GavaCiutat.cat



14 –   DECLARACIÓ POLÍTICA DEL GRUP MUNICIPAL DE CIUTADANS (Cs) A 
L'AJUNTAMENT DE GAVÀ, PER EXIGIR LA REOBERTURA DE LES URGÈNCIES 
DEL CAP GAVÀ 1 I DEL DISPENSARI DE GAVÀ-MAR

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

El passat 4 de maig de 2017 en la Comissió de Salut del Parlament de Catalunya van aprovar
una Proposta de Resolució del Grup Parlamentari de Ciutadans, en la qual es demanava:

1.- Reobrir el servei d’atenció continuada dels CAP de Gavà 1 i 2, restablint el servei amb les
mateixes condicions que oferia amb anterioritat a les retallades, és a dir, 24 hores i 365 dies a
l’any,  d’acord  amb  el  que  reivindiquen  les  associacions  de  veïns  i  les  entitats  socials  del
municipi.

2. – Reobrir el servei de dispensari del barri de Gavà-Mar, restablint el servei amb les mateixes
condicions que oferia amb anterioritat a les retallades.

3.- Establir un espai de diàleg i cooperació entre l’Ajuntament de Gavà, el govern territorial de
Salut,  els representants dels treballadors i usuaris, les associacions de veïns i entitats de la vila
per tal de vetllar per la qualitat dels serveis de salut a tot el municipi de Gavà.

Tots els Grups Parlamentaris van votar a favor, exceptuant Junts pel Sí que va votar abstenció. 

Atès que, a data de setembre del 2017 no s’ha reobert ni les urgències, ni el dispensari de Gavà-
Mar, des de l’Ajuntament de Gavà exigim el mandat democràtic aprovat pel màxim òrgan de
representació popular de tots els catalans. 

Per tots aquests motius exposats, el Grup Municipal de Ciutadans (Cs) a l´Ajuntament de Gavà,
proposa al Ple de la Corporació, l´adopció dels següents acords:

PRIMER: Exigir  la  reobertura  immediata  del  servei  d’urgències  del  CAP  Gavà  1  i  del
Dispensari  de  Gavà-Mar,  tal  com van  aprovar  en  la  Comissió  de  Salut  del  Parlament  de
Catalunya el passat 4 de maig de 2017. 

SEGON: Que els mitjans de comunicació de Gavà expressin el malestar de tots aquells Grups
Municipals  que  veuen  com  les  Retallades  continuen  essent  imposades  pel  Govern  de  la
Generalitat i aquesta incompleix els principis més bàsics d'un estat democràtic.

TERCER: Traslladar aquests acords als Grups Parlamentaris del Parlament de Catalunya i al
Govern de la Generalitat de Catalunya.

La declaració política va ser aprovada per unanimitat de tots els grups municipals, donant-se per
tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la
Corporació presents –en aquest moment– a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general,
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei
municipal i de règim local de Catalunya.
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---------

Un cop realitzada  la lectura de la Declaració Política per part del Sr. Francisco Gavilán, intervé
per part del  grup municipal de CiU, el Sr. Ramon Castellano, que manifesta que votaran a
favor, però considera que cal fer una reflexió ja que sembla que C's estan de campanya electoral
i no hi haurà,  que la Comissió de Salut del Parlament aprovi una proposta de resolució, però el
Govern ha d'administrar  i arribar fins on pugui. Continua dient que el Govern no vol tancar un
dispensari o reduir l'horari d'atenció per caprici, ho fa per la situació econòmica lamentable, cal
tenir  en compte,  al  parlar  de retallades,  del  dèficit  fiscal  que C's aplaudeix,    i  els  demana
coherència a l'hora de demanar. Afegeix la moció diu «exigim el mandat democràtic aprovat pel
màxim orgàn de representació popular»,  el  Parlament,  si   C's  admet  que el Parlament  és el
màxim òrgan de representació popular,  ha de ser per tot,  per votar també.  Finalitza la seva
intervenció dient que estan d'acord en les reobertures sol·licitades, en relació als mitjans de
Gavà, ens troben a una època que expressar és difícil ja que vostès no deixen expressar a la gent
com volen, quant la moció parla dels principis més bàsic d'un estat democràtic, «quina barra»
parlar  de  principis democràtics   amb el  que s'esta  vivint,  finalitza  dient  que ja que C's es
preocupa tant pels veïns de Gavà-Mar, es podrien preocupar de que poguessin votar el proper
diumenge sense anar al centre, no obstant votarà a favor i aprofita per agrair la presencia dels
veïns de Gavà que han vingut a donar suport i a defensar les urnes, i acaba amb una visca
Catalunya lliure  

A continuació  intervé, pel grup municipal del PP, el Sr. Josep Llobet, que manifesta que el seu
grup votarà a favor, recorda que el PP va presentar al parlament una proposta de resolució, que
va ser aprovada per unanimitat.

Intervé,  a  continuació,  pel  grup  municipal  GSSP  el  Sr.  Herrera  que   manifesta  que  podia
començar amb la importància de la sanitat, però això ja se sap, podria dir-li al Sr. Castellano que
amb el  que li  agraden a l'església,  els  cures i  els  pica-picas,  perquè odia  la  sanitat,  perquè
aquestes retallades, perquè tenir així a Gavà, no li agrada la sanitat pública, imagina que la
privada  sí,  i  afegeix   textualment:« Ya  que  en  septiembre  2016  presentaron  ustedes  una
declaración con la misma petición que su grupo presenta hoy, les diré que nuestra respuesta y
posicionamiento serán exactamente los mismos que hace un año.”

Pel  grup  municipal  d'ERC  intervé  la  Sra.  Marta  Jiménez  que  manifesta  que  el  seu  grup
municipal votarà favorablement la declaració, a l'entendre que l'augment del servei públic de
sanitat a la nostra població, i a la zona en general, és necessari per que tradicionalment esta poc
dotada, solament puntualitza que en el cas de Gavà-Mar el seu grup municipal, com ja ha dit
altres vegades, l'objectiu final ha de ser la creació del tercer CAP de Gavà, compartit amb la
zona marítima de Castelldefels

Pel grup municipal del PSC intervé el Sr. Miquel-Àngel Díaz que manifesta que el seu grup
municipal també votaran favor de la declaració, recorda que els socialistes de Gavà fa mesos
van treballar una resolució al Parlament de Catalunya instant a que tornessin aquests serveis,
considera  que  aquest  tema  ha  de  ser  un  motiu  d'unitat,   més  enllà  dels  discursos  polítics
generalistes,   reivindica el  CAP 3 a Gavà,  no compartit,   ja  que amb la població actual  es
necessari. 
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Torna a intervenir el ponent Sr. Gavilan, que agraeix a tots per la unanimitat, afegeix que no
estan en campanya, sinó que es tracta d'una reivindicació que el C's porten des de fa dos anys i
que és per ciutadans de Gavà, de tots. i per tots.

15 –   DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC 
SOBRE UN NOU MODEL SALARIAL I UN NOU PACTE DE RENDES PER A 
ESPANYA

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Durant l'etapa de govern del PP la desigualtat salarial s'ha disparat, fins i tot en els anys recents
de recuperació de l'activitat i descens de la taxa d'atur. En concret, els salaris del 40% de la
població amb menors sous han disminuït, especialment entre els treballadors i les treballadores
amb un contracte temporal. Els descensos han afectat de manera principal als més joves: els
salaris entre les persones entre 25 i 34 anys d'edat han caigut un 5,5% en termes reals. 

Aquesta evolució salarial ha derivat en un important augment del fenomen dels treballadors
pobres:  el  percentatge  de  treballadors  en  risc  de  pobresa,  definit  com  la  proporció  de
treballadors amb una renda inferior al 60% de la mitjana d'ingressos, ha passat del 10,8% en
2012 al 13,1% en 2015, ràtio únicament superada per Grècia i Romania.
 
Aquest model s'ha consolidat, de manera que els nous entrants al mercat de treball ho estan fent
amb un descompte en els seus salaris del 25% pel que fa a la resta de treballadors, bretxa que
s'ha augmentat en els últims anys.
 
L'actual model salarial a Espanya està impedint que el progrés econòmic i social s'estengui a la
majoria de la ciutadania. A més dels nefastos efectes socials que implica i també des del punt de
vista  estrictament  econòmic,  el  model  actual  té  cada  vegada  menys  sentit:  posa  en  risc  la
recuperació econòmica en la mesura que impossibilita la normalització del consum de les llars,
que encara es troba per sota del nivell previ a la crisi. És un fet constatat que el manteniment de
nivells  de  consum acceptables  al  nostre  país,  sobre  el  teló de fons de baixos salaris,  s'està
realitzant  a  costa  d'una  disminució  de  la  taxa  d'estalvi  de  les  famílies,  que  és  una  manera
insostenible d'avanç.

És, per tant, un objectiu prioritari trencar la dinàmica instal·lada al conjunt d´ Espanya de baixos
salaris, precarització i aparició de treballadors pobres i donar pas a un nou model de salaris
decents  al  nostre  país,  basats  en  un  repartiment  més  just  de  la  productivitat.  Un  objectiu
fonamental a tot l´Estat, i per tant, també a Catalunya i a Gavà.

Per  tot  això,  el  Grup  Municipal  del  PSC a  l´Ajuntament  de  Gavà  proposa  l´adopció  dels
següents
 
ACORDS
 
PRIMER.- Instar al Govern d´Espanya a:
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• Afavorir  increments  salarials  anuals  en  els  acords  entre  Patronal  i  Sindicats,  per

aconseguir que en 2021 els salaris hagin recuperat el pes que tenien en el repartiment de
la renda nacional en el període previ a la crisi. Específicament, proposar un increment
salarial entre un 2% i un 3% en 2018, i entre un 2,5% i un 3,5% en els anys successius
(2019, 2020 i 2021).

 
• Consensuar  amb  les  organitzacions  sindicals  un  increment  gradual  del  SMI  fins  a

aconseguir els 1.000 euros mensuals en 2020.
 

• Derogar la reforma laboral amb la finalitat de poder recuperar el poder de negociació
dels treballadors i les treballadores.

 
• Reforçar el  principi  de causalitat  com a única justificació dels contractes temporals,

juntament  amb un reforç de la inspecció de treball  perquè aquests contractes siguin
realment una eina transitòria i excepcional.

 
• Equiparar la pujada salarial dels empleats públics per 2018 amb l'augment de la inflació,

incorporant complements addicionals que permetin anar recuperant el poder adquisitiu
perdut, així com generalitzar la implantació de la jornada de 35 hores setmanals en el
sector públic, sense disminució de les retribucions econòmiques.

 
• Engegar un pla de xoc per als joves amb mesures específiques, com la promoció del

contracte de relleu i del contracte en pràctiques, així com una nova regulació de les
pràctiques no laborals.

 
• Prendre mesures concretes contra la bretxa salarial de gènere, com l'aprovació d'una llei

d'Igualtat Laboral, que, entre altres coses, estableixi l'obligatorietat que els salaris de
tots els empleats així com la seva modalitat de contracte siguin de coneixement públic.

 
• Prendre mesures per eliminar els fenòmens de precarització dels falsos autònoms i totes

les noves formes de superexplotació laboral.
 
SEGON.- Dona trasllat d´aquests acords a la Ministra d´Ocupació i Seguretat Social, als grups
polítics del  Congrés dels Diputats,  a  la consellera de Treball,  Afers Socials i  Família  de la
Generalitat, i a UGT –Baix Llobregat i CCOO Baix Llobregat-
 
La declaració política va ser aprovada per quinze (15) vots a favor (8 PSC, 3 ERC, 2 GSSP i 2
CiU), cap en contra i cinc (5) abstencions (3 C's i 2 PP), donant-se per tant el vot favorable de la
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en
aquest moment– a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley
7/1985,  de 2 de abril,  Reguladora de las Bases del Régimen Local,  i  l’art.  114.1 del  Decret
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim
local de Catalunya.

----------
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Un cop realitzada  la lectura de la Declaració Política per part del Sr. Miquel-Àngel Díaz, del
PSC,  intervé  el  Sr.  Antoni  Rafanell,  de  CiU,  que  manifesta  que  el  seu  grup  votarà
favorablement, però fa un seguit de precisions i matisacions, els salaris, amb aquest augments,
amb mil euros per una persona, és molt baix, considera que el sou ha de ser dos mil euros com
mínim,  però això s'ha de decidir entre un estat  català i  els gremis,  sindicats i  cooperatives,
considera que si Catalunya és un motor econòmic es podia fer un salari més digne que el actual,
i cal pensar en els jubilats, molt dels quals ho passen malament.

A continuació  intervé, pel grup municipal del PP, el Sr Josep Llobet, que manifesta que al seu
grup  li agradaria poder votar a favor, però s'abstindran ja que és un debat ja recurrent en relació
a la reforma laboral, que considera que ha donar efectes positius al conjunta de la ciutadania,
l'últim any ha augmentat en més de 400.00 els llocs de treball, creu que en un temps prudencial
assolirem l'objectiu que és tindre mes de vint milions d'afiliats a la seguretat social, el seu grup
esta d'acord, i vol augments salarials raonables. Afegeix que si no s'hagués entrat, com sempre,
a analitzar la reforma laboral, haurien votat a favor.

Intervé,  a  continuació,  pel  grup  municipal  GSSP  el  Sr.  Miguel  Herrera  que   manifesta
textualment:   “Como ustedes bien exponen la etapa del PP ha disparado la desigualdad,  ha
disminuido el salario de las y los trabajadores menos remunerados. Con el PP los contratos son
peores  y la  temporalidad más  alta.  Gracias  al  PP tenemos  trabajadoras/es  pobres  y un alto
número de personas en riesgo de pobreza. Gracias a las políticas del PP se reduce el consumo
real de los hogares ya que hay menos dinero, imposibilitando el ahorro y dejando a las familias
al borde del precipicio económico y condenándolas a ser esclavas de la deuda impagable. Todo
esto lo ha originado el Partido Popular con sus políticas. Estos datos no son nuevos, y estos
datos ya los conocíamos todas y todos tras las elecciones generales de 2015 y de 2016. Y aún
sabiendo todo esto el Partido Socialista, con su abstención, permitió que Mariano Rajoy fuera
presidente del gobierno, regalándole otra legislatura al Partido Popular del que ustedes tanto se
quejan ahora. La responsabilidad política se demuestra con hechos reales, y no apoyando a un
gobierno que, además de corrupto, ha hecho todo lo que ustedes exponen en esta moción. Lo
convierten en Presidente y ahora lo critican… Su partido prefirió al PP antes que a PODEMOS,
ERC o al PNV. Lo prefirió en aquel momento, y también lo ha preferido ahora, tal y como dijo
Pedro Sánchez hace unas semanas en Gavà “estamos  del  lado de quien dirige el  estado de
derecho”. Por si no saben leer “entre líneas” lo traduciré, Pedro Sánchez decía “estamos del lado
de Mariano Rajoy”. Así que sí, ustedes vienen aquí ahora a quejarse de lo que ha hecho el PP, y
con razón, porque sus políticas son un auténtico desastre para la población, pero cada vez que su
partido tiene que actuar lo hace del lado del sociópata opresor que nos ha traído hasta esta
situación.

Dicho esto, y como la moción realmente es de UGT y CC.OO. y ustedes son meros transmisores
de información, y ya que afortunadamente para ustedes lo que votamos no es al partido que
presenta la moción,  sino el contenido de la misma,  y teniendo en cuenta que nuestro grupo
coincide con las reclamaciones que estos sindicatos están realizando,  nuestro voto sobre las
reivindicaciones de estos sindicatos será favorable.”

Per part del grup municipal d'ERC interve el sr Albert Massana, que manifesta que tenen molta
feina  a  fer  fins  el  diumenge,  però  derogar  la  reforma  laboral  per  recuperar  el  poder  de
negociació dels treballadors i treballadores  és essencial, terminar amb els salaris baixos i la
precarietat és el pas previ per as la recuperació econòmica i no es pot ajornar. Finalitza la seva
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intervenció dient que  és el govern espanyol qui retalla els drets dels treballadors i fomenta la
devaluació de salaris, i que el seu grup aposta per un nou marc en la nova república, un marc de
relacions laborals que afavoreixi l'ocupació i un treball i salari dignes, per amunt de mil euros,
que compti des del primer moment amb les dones, ja que la CE va ser feta exclusivament per
homes.

Esgotats els assumptes a discutir, la Sra. Alcaldessa-presidenta dóna per acabada la sessió essent
les  20 hores i 7 minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el Secretari en dono fe.

L'Alcaldessa

[SIGNATURE_FIELD_02]

  El Secretari general              

[SIGNATURE_FIELD_01]
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